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Slovenija tudi z nepremičninskim 
davkom v »začaranem« krogu

Vlada je prejšnji teden potrdila predlog zako-
na o davku na nepremičnine, ki naj bi v držav-
no blagajno prinesel slabih 400 milijonov evrov. 
Prva tri leta bo prihodek od nepremičninskega 
davka v celoti pobral državni proračun, obči-
ne pa bodo nato dobile nazaj enak znesek, kot 
so ga lani pobrale z nadomestilom za upora-
bo stavbnega zemljišča. Poleg tega bodo obči-
ne dobile možnost, da za svoj del davka stopnjo 
znižajo ali zvišajo, vendar se s tem ne strinjajo 
in napovedujejo pravne postopke proti omenje-
nemu davku.

Zakon je sprožil veliko nasprotovanj tudi v 
gospodarski in obrtni zbornici, številnih civilno-
družbenih skupinah ter verskih skupnostih. Proti 
je tudi koalicijska stranka Desus. Njen član, mini-
ster za zdravje Tomaž Gantar, se je pri glasova-
nju na seji vlade vzdržal, zunanjega ministra in 
predsednika Desusa Karla Erjavca pa na seji ni 
bilo. Pred sejo vlade je Erjavec izjavil, da njego-
va stranka predloga nepremičninskega zakona 
v parlamentu ne bo podprla, če ne bo usklajen 
z Zvezo društev upokojencev Slovenije (ZDUS). 
S tem je sprožil val ogorčenja pri ostalih koalicij-
skih partnerjih in celo zamajal stabilnost vlade 
Alenke Bratušek.

Na vladi sprejeta različica predloga zakona 
vsebuje nekaj korektivov za socialno najšibkej-
še, ki bodo upravičeni do 50-odstotnega zniža-
nja davka, za invalide pa je predvideno znižanje 
davčne obveznosti za 30 odstotkov. Vsak posa-

meznik bo lahko zaprosil za obročno odplače-
vanje, če bo ustrezal kriterijem za socialno šibke 
skupine. Uzakonjena bo tudi možnost konverzi-
je davka. V tem primeru se bo namesto plačila 
davčni dolg vpisal na dolžnikovo nepremičnino 
in bo plačan ob prodaji ali zamenjavi lastništva.

Iz obdavčitve bodo izvzeti kulturni spomeniki, 
gasilski domovi in tisti sakralni objekti, ki se upo-
rabljajo le za bogoslužje. Davka bodo oproščeni 
tudi varovalni gozdovi in gozdni rezervati ter ne-
rodovitna zemljišča.

Slovenija se v negotovosti glede usode nepre-
mičninskega davka tako še vedno vrti v »začara-
nem« krogu in dokazuje, da ne premoremo do-
volj državotvornega razmišljanja in ravnanja, da 
bi bili sposobni učinkovito upravljati z lastno dr-
žavo. 

Minuli vikend sem preživel v Beogradu, glav-
nem mestu države, ki je v zadnjih dveh desetle-
tjih preživela veliko več hudega kot Slovenija. A 
povem vam, stanje duha pri Srbih ni niti pribli-
žno tako porazno kot pri Slovencih, čeprav je pri 
njih kriza še hujša in še bolj dolgotrajna. Za razli-
ko od nas so ohranili svoj ponos in humor in niti 
za trenutek ne dvomijo, da bodo v prihodnje ta-
ko ali drugače rešili svoje probleme. Kdaj pa bo-
mo mi nehali razmišljati in govoriti o problemih 
ter se osredotočili na rešitve?

(ML)

(ŠS)
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Tema tedna

VLADA VLOŽILA ZAKON O DAVKU NA NEPREMIČNINE V PARLAMENT

Nepremičninskemu davku se upirajo tudi 
zgornjesavinjski upokojenci

Toni Rifelj: »Upokojenci nismo proti davku na nepremičnine, smo pa 
odločno proti nepoštenim in nepremišljenim novim obremenitvam ljudi.« 

(Foto: Jože Miklavc) 

Ko je vlada vložila predlog zakona o davku na nepremičnine 
v parlamentarno razpravo, je z druge strani nastal močan od-
por predstavnikov dela politike, gospodarstva in sindikatov, ki 
si prizadevajo ohraniti vsaj minimalno stopnjo socialne zaščite 
najrevnejšega prebivalstva. Med njimi se organizirano upirajo 
tudi predstavniki Zveze društev upokojencev Slovenije (ZDUS), 
ki jih vodi predsednica dr. Mateja Kožuh Novak, in stranka De-
sus na čelu z njihovim predsednikom Karlom Erjavcem. V Mo-
zirju so se na pobudo vodje koordinacije zgornjesavinjskih upo-
kojencev Tonija Riflja sestali predstavniki društev upokojencev 
iz naše doline s poslancem Jakobom Presečnikom (SLS) in v 
razpravi izrazili nasprotovanje nekaterim določilom predlaga-
nega zakona.

VLADA VNESLA V OSNUTEK 
PRECEJ OLAJŠAV 

Vlada je v parlamentarno pro-
ceduro vloženi predlog zakona 
o davku na nepremičnine vne-
sla kar nekaj izjem. Med njimi niž-
jo obdavčitev prejemnikov social-
ne pomoči ter možnost davčne-
ga kreditiranja. Vladni predlog do-
loča, da bo za stanovanjske ne-
premičnine za leto 2014 davčna 
osnova 85 odstotkov ocenjene 
vrednosti nepremičnine. 

Predlog prinaša kar nekaj ko-
rekcij, ki razbremenjujejo socialno 
najšibkejše. Tako naj bi bili 50-od-
stotnega znižanja davka na sta-
novanjske nepremičnine, v kate-
rih ti ljudje živijo, deležni prejemni-
ki varstvenega dodatka in denar-
nih socialnih pomoči. 30 odstot-
kov nižji davek na stanovanjske 
nepremičnine naj bi plačevali naj-
težji invalidi, priklenjeni na invalid-
ski voziček. 

DAVČNI KREDIT BONUS ALI PAST 
Novost je po tem predlogu tudi 

davčni kredit, ki bi se uporabil le na 
zahtevo zavezanca, predvideval 
pa bi, da se dolg na nepremičnino 
vpiše v zemljiško knjigo in naj bi se 
ga poravnalo po zamenjavi lastni-
ka nepremičnine. 

Na osnovi prepričevanj in ar-
gumentiranih pritiskov različnih 
družbenih skupin davka ne bi pla-
čevali lastniki gasilskih domov, 
kulturnih spomenikov ter sakral-
nih objektov, ki so namenjeni iz-

ključno bogoslužju. Enakega od-
pustka bi bili deležni tudi gozdni 
rezervati, varovani gozdovi in ne-
plodna zemljišča. 

Stanovanjske nepremičnine, v 
katerih zavezanec biva ali jih da-
je v najem, bi bile po predlogu ob-
davčene s stopnjo 0,15 odstotka, 
ostale stanovanjske nepremični-
ne pa po stopnji 0,50 odstotka. Za 
poslovne in industrijske nepremič-
nine je predlagana stopnja 0,75 
odstotka, med njimi za energet-
ske objekte 0,40 odstotka. Kmetij-
ski objekti bi bili obdavčeni po sto-
pnji 0,30 odstotka. Zgradbe za jav-
no rabo pa bi bile obremenjene 
po 0,50-odstotni stopnji. Najniž-

je stopnje davka bi bila po predlo-
gu deležna kmetijska zemljišča z 
0,15-odstotno ter gozdna območja 
z le 0,07-odstotno stopnjo.

TONI RIFELJ V VLOGI 
GOSPODARSKEGA IN 

STROKOVNEGA KOORDINATORJA 
PRI ZDUS

Toni Rifelj, po novem tudi predse-
dnik komisije za gospodarstvo pri 
ZDUS, nam je po posvetu pri pred-
sednici vlade mag. Alenki Bratu-
šek, tik pred odločilno sejo pove-
dal: »Upokojenci nismo proti davku 

Gre namreč za to, da novi davek 
na nepremičnine združuje tri že ob-
stoječe davke. Novi davek po mne-
nju razpravljavcev nepošteno obre-
menjuje državljane in še posebej 
socialno šibke posameznike. Po-
slancem državnega zbora bi naj 
bila stališča predstavnikov upoko-
jencev in podatki z območja Saša 
regije v pomoč pri morebitnem vla-
ganju amandmajev za spremem-
bo predlaganega zakona.«

ZGANILA SE JE VSA UPOKOJENA 
SLOVENIJA

Pri ZDUS-u so se organizirali v 
ožjo skupino, ki bo za posame-
zna vprašanja pripravljala usklaje-
ne predloge in jih posredovala vod-
stvu ter drugim zainteresiranim in-
stitucijam. Zakon je po presoji tega 
odbora v celoti slabo pripravljen in 
gre le za brezkompromisno krpa-
nje proračunske luknje. 

Kljub temu da je v zadnji verziji za-
kona olajšava za socialne šibke in za 
tiste, ki prejemajo socialno podporo, 
gre za manjšo število državljanov, ter 
možnost odloga plačila davka na ra-
čun zastavljanja nepremičnin, ga po 
besedah Tonija Riflja tako ZDUS kot 
tudi Desus v sedanji predlagani obli-
ki odločno zavračata. 

NE ZAVRAČAJO VSEGA POVPREK
Podpirajo prehodno obdobje 

uvajanje treh let ter uvedbo zača-
snega kriznega davka. Pripom-
be in protiargumenti so temelji-
li na ugotovitvah, da je bil predlog 
nepremičninskega zakona pripra-
vljen brez ustreznih izračunov in si-
mulacij, katere bi pokazale težke 
posledice na socialnem področju, 
zlasti za upokojence. 

Dejstvo je, da je kar 90 odstot-
kov starejših od 64 let lastnikov 
bivalnih enot. Pokojnine so za-
mrznjene. Letni dodatek so dobi-
li samo tisti s pokojninami do 622 
evrov. Starejši nad 65 let so osta-
li brez posebne olajšave pri doho-
dnini. Vse to kaže, da se material-
ni položaj upokojencev že brez no-
vih davkov iz leta v leto poslabšuje. 

Jože Miklavc

na nepremičnine, smo pa odločno 
proti nepoštenim in nepremišlje-
nim novim obremenitvam ljudi, za-
to smo organizirano pristopili k se-
znanjanju s posledicami ter doka-
zovanju napačnih odločitev glede 
davka na nepremičnine. 

Na posvetu smo poslancu Pre-
sečniku predstavili naše razmi-
šljanje in dejstva o tem zakonu, ki 
bo imel po prepričanju večine slo-
venskih upokojencev velik in ne-
gativen učinek na te in druge ran-
ljive skupine državljanov. Priso-
tni so menili, da je problematično 
prehitro sprejemanje tega zakona 
in posledično radikalno dvigova-
nje davščin. 
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Politika, Gospodarstvo

SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA (SLS)

Predsednico vlade pozivajo k 
umiku nepremičninskega zakona
Ta ponedeljek je poslanska skupina SLS na 

predsednico vlade mag. Alenko Bratušek naslo-
vila pismo s pozivom za umik predloga zakona 
o davku na nepremičnine iz parlamentarnega 
postopka oziroma vezavi zaupnice Vlade RS na 
ta zakonski predlog, če ne bo umaknjen. V stran-
ki predlogu ostro nasprotujejo.

V pismu so zapisali: »V naši stranki vaše-
mu predlogu zakona o davku na nepremični-
ne ostro nasprotujemo, saj se zavedamo, da 
njegovo takojšnje izvajanje ni mogoče, vse do-

sedanje analize in razprave so namreč pokaza-
le, da osnove za pravično izvajanje zakona ni-
so pripravljene. Hkrati niso upoštevani negativni 
učinki, ki multiplikativno vplivajo na slabši eko-
nomsko-socialni položaj prebivalstva in slabša-
jo konkurenčnost slovenskega gospodarstva.« 
V primeru, da bo vlada s predlogom zakona, ka-
terega učinki so upoštevani v predlogu proraču-
na, vseeno vztrajala, premierko pozivajo, da na 
sprejetje veže zaupnico vladi.

Marija Lebar

OBRTNO-PODJETNIŠKA ZBORNICA SLOVENIJE (OZS)

Obrtniki in podjetniki že izstopajo
Obrtniki so se v lanskem letu na posvetoval-

nem referendumu odločili, da želijo prostovolj-
no in ne več obvezno članstvo v Obrtno-podje-
tniški zbornici Slovenije. Konec marca je državni 
zbor potrdil odločitev, da članstvo ne bo več ob-
vezno. Po šestmesečnem prehodnem obdobju, 
ki se izteče v nedeljo, 27. oktobra, je sedaj pri-
šel čas, ko obrtniki in podjetniki lahko izstopijo iz 
vrst zbornice. Na zbornico so že dobili 3.000 od-
stopnih izjav, kakšen bo osip članstva, pa si ne 
upajo predvidevati. 

Le nekaj dni pred odpravo obveznega član-
stva naj bi bila sklicana skupščina, na kateri bo-
do obravnavali predlog znižanja članarine. Le-ta 
je bila sedaj od deset do petdeset evrov, odvisno 
od števila zaposlenih. Po novem predlogu naj bi 
člani, ki nimajo zaposlenih, plačevali 18 evrov na 
mesec, za tiste z zaposlenimi delavci pa je pre-
dlagana mesečna članarina 27 evrov. Za člane, 
ki opravljajo domačo in umetnostno obrt, naj bi 
članarina po novem znašala 10 evrov na mesec. 

Štefka Sem

OBISK PREDSTAVNIKOV NOVE SLOVENIJE

Zavzemajo se za boljše pogoje tako za 
gospodarstvo kot za lokalne skupnosti

V torek, 15. oktobra, je savinjsko-šaleško 
območje obiskala ekipa vodstva Nove Slove-
nije (NSi) na čelu s predsednico Ljudmilo No-
vak in vodjo njihove poslanske skupine mag. 
Matejem Toninom. Mudili so se v gospodar-
skih družbah in pri samostojnih podjetnikih. 
V občini Mozirje so obiskali MVM d.o.o. in Mi-
zarstvo Kovač, sicer pa so se mudili tudi v Go-
renju, Tovarni nogavic Polzela in še nekaterih 
družbah na tem območju.

SEZNANJAJO SE S KONKRETNIMI 
TEŽAVAMI IN IZZIVI 

Predsednica stranke Ljudmila Novak je po-
vedala, da sodi obisk v okvir rednih meseč-
nih obiskov podjetij po Sloveniji, na katerih se 
v stranki seznanjajo s konkretnimi težavami in 
izzivi, s katerimi se srečujejo v našem gospo-
darstvu. Obiščejo tako velika kot mikro podje-
tja in samostojne podjetnike. 

MVM d.o.o. Mozirje, kjer so se mudili v to-
rek, se ukvarja z nudenjem grafičnih in sple-
tnih storitev. Kot so pojasnili obiskovalcem, 

se zaradi majhnosti podjetja lahko prilagaja-
jo potrebam strank, hkrati pa poskušajo prilo-
žnost na trgu iskati z različnimi nišnimi pro-
dukti, ki jih druga podjetja pač ne ponujajo. 
So dober primer, da se v Sloveniji s trudom in 
voljo da uspeti tudi izven velikih mestnih sre-
dišč.

GLAS O USPEŠNIH PODJETJIH JE 
POTREBNO ŠIRITI

Delovno kosilo so imeli na domačiji Mizarstva 
Kovač, kjer so se zbrali tudi predstavniki lokalnih 
občinskih odborov NSi ter župana Mozirja Ivan 
Suhoveršnik in Polzele Jože Kužnik. Mizarstvo 
Kovač je s svojo lesnopredelovalno dejavnostjo 
močno vpeto v Savinjsko-šaleško regijo, kot je de-
jal Miha Kovač, pa so se v zadnjih letih poleg dru-
gih dejavnosti usmerili tudi na izdelavo peletov.

Novakova je pri tem povedala, da se z gospo-
darstveniki srečujejo tudi zato, da se seznanijo, 
kaj kot politiki lahko spremenijo, dopolnijo ali opo-
zarjajo pri sprejemanju zakonodaje, da bi podje-
tja laže delala, saj gre pogosto, kot je dejala, le za 
banalne ali malenkostne zadeve, ki se jih z malo 
truda da urediti. »Velikokrat se pri doseganju ciljev 
podjetja srečujejo z administrativnimi ovirami,« je 
povedal Matej Tonin. Predsednica je dodala, da je 
potrebno širiti glas o uspešnih podjetjih in v naš 
vsakdan vnesti več optimizma.

ŠKODA JE UKINJATI DOBRO 
DELUJOČE OBČINE

Glede ukinjanja oziroma združevanja občin 
so v stranki prepričani, da bi bilo škoda ukinja-
ti dobro delujoče občine, verjetno pa ne bi ime-
lo smisla ustanavljati novih zelo majhnih občin. 
»Občine so v tem času tiste, ki izvajajo števil-
ne investicije in počrpajo veliko evropskih sred-
stev,« menijo v NSi. 

Ljudmila Novak je še dejala, da so predlogi vla-
de Alenke Bratušek zelo rigorozni in tudi neuskla-
jeni. Poudarila je, da je ravno zaradi kritičnosti raz-
mer NSi predlagala partnerstvo za izhod iz krize, za 
katerega kaže, da je bilo med strankami pozitivno 
sprejeto. Kakšni bodo nadaljnji koraki, pa bo zna-
no v naslednjih dneh. Matej Tonin je izpostavil, da je 
glas za NSi glas za poštene in marljive ljudi. »NSi se 
zavzema za ljudi na podeželju, ki jih levičarska vla-
da očitno želi povsem finančno izčrpati.«

Marija Lebar

Vidne člane stranke z Ljudmilo Novak na čelu (v sredini) sta pozdravila mozirski župan Ivan 
Suhoveršnik in gostitelj Miha Kovač (prvi in drugi z leve). (Foto: Marija Lebar)
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Iz občin, Zdravstvo

ENERGETSKA SANACIJA ZGRADB V LASTI OBČINE MOZIRJE

Prenovili zgradbe vrtca in obeh podružničnih šol
Tekom letošnjega poletja je potekala energetska sanacija treh 

zgradb, katerih lastnica je Občina Mozirje. Uspelo jim je namreč pri-
dobiti sredstva kohezijskega sklada ministrstva za infrastrukturo in 
prostor, zato so bile popolnoma obnovljene stavbe mozirskega vrtca 
ter obeh podružničnih šol, šmihelske in leponjivske.

Na razpisu so prejeli dobrih 
291.000 evrov, kar so bili upravi-
čeni stroški v višini stotih odstot-
kov. Občina je nato morala dodati 
še slabih 150 tisočakov za doda-
tna dela in plačilo davka na doda-
no vrednost. S tem denarjem so se 

lahko uspešno lotili projekta. Inve-
sticijsko dokumentacijo je izdelalo 
podjetje EUTRIP d.o.o. iz Celja, izva-
jalec del pa je bilo podjetje GIC Gra-
dnje d.o.o. iz Rogaške Slatine.

TEMELJITA SANACIJA
Vsi trije objekti so dobili debe-

lo izolacijo in nove fasade, zame-
njano je bilo stavbno pohištvo, ta-
ko okna kot vrata, vsi objekti so se 
prekrili z novo strešno kritiko, za 

piko na i pa so bili zamenjani še 
ogrevalni reagenti oziroma kotli 
za ogrevanje. Odslej se bodo ti tri-
je objekti ogrevali s črpalkami zrak-
voda in s kotli na pelete. To naj bi 
zmanjšalo porabo energije med 
50 in 70 odstotki. 

Vsi trije objekti so namreč že 
zdavnaj napolnili dolga desetletja, 
tudi tri in več, od postavitve. Izola-
cije ob gradnji domala sploh niso 
vgrajevali, okna so bila razsuše-
na, da je ob vsakem vetru pihalo v 
notranjost, prav tako slabe so bile 
strehe, ki jih je dodatno uničila še 
majska toča. 

NUJNOST INVESTICIJE
Potek projekta je na slovesni 

Šmihelski otroci so vsi srečni med slavnostnim trenutkom rezanja traku 
stopili ob župana Ivana Suhoveršnika in dobili vsak svoj košček.

Novi ravnateljici mozirskega vrtca Mateji Glušič sta na pomoč pri rezanju 
traku pristopila župan Ivan Suhoveršnik (levo) in Primož Praper iz podjetja 

EUTRIP d.o.o. 

Ravnateljica Andreja Hramec je pomagala najmlajšim učencem, da 
so skupaj z županom Ivanom Suhoveršnikom uradno predali namenu 

prenovljeno šolo v Lepi Njivi.

otvoritvi mozirskega vrtca 9. okto-
bra razložil prokurist podjetja EU-
TRIP Primož Praper. Izpostavil je 
nujnost investicije, saj je bila po-
raba energije na vseh treh objek-
tiv enormna, finančna sredstva, 
porabljena za nakup goriva, pa so 
preprečevala marsikatero drugo, 
manjšo investicijo. 

Na otvoritvi vrtca se je Mateja 
Glušič, nova ravnateljica te usta-
nove, zahvalila občinski upravi, ki 

je vodila postopke, izvajalcem del, 
s katerimi so korektno sodelovali, 
in staršem, ki so otroke v času po-
čitnic in izvajanja del, vozili v vrtec 
na Rečico. 

Priložnostni program ob otvoritvi 
so pripravili otroci skupaj z vzgoji-
teljicami. Peli so in plesali, s tem pa 
povedali, kako veseli so novega vrt-
ca, ki bo odslej zanje še varnejši in 
prijaznejši. Pred koncem so vzgoji-
teljice odigrale še lutkovno igrico, 
ki je nasmejala otroke. Otvoritveni 

trak sta skupaj z ravnateljico Glu-
šičevo prerezala župan Ivan Suho-
veršnik in Primož Praper.

SLAVNOSTNO TUDI V ŠMIHELU …
Že naslednji dan je bilo podob-

no slovesno v Šmihelu. Tu je po-
tekala priložnostna slovesnost ob 
otvoritvi prenovljene podružnične 
šole. Tudi ta je dobila novo fasado, 
stavbno pohištvo, streho in ogre-
valni sistem. 

Za izvedbo projekta se je tokrat 
zahvalila ravnateljica Osnovne šo-
le Mozirje Andreja Hramec. Izpo-
stavila je pomen objekta, ki združu-
je različne starostne generacije. V 
dopoldanskem času ga resda obi-
skujejo pridni šolarji, popoldan pa 
služi tudi drugim namenom. Tu se 
srečuje mladina, v njem potekajo 
različne kulturne prireditve, ki se jih 
domačini radi udeležujejo. Obisko-
valce dogodka je v imenu domači-
nov pozdravila Albina Rajter. 

CEPLJENJE PROTI GRIPI ŽE V TEKU

Cene cepiva ostajajo 
enake lanskim

S prihajajočimi hladnejšimi me-
seci bo okoli nas znova krožilo več 
virusov, ki povzročajo akutne okuž-
be dihal, med drugimi tudi virusi 
gripe. V Zdravstveni postaje Nazar-
je je zato cepljenje proti sezonski 
gripi že v teku. Cene ostajajo ena-
ke lanskim, cepljenje se izvaja en-
krat tedensko.

Cena cepljenja za gripo znaša 
dvanajst evrov, za kronične bolni-

ke in starejše od 65 let pa sedem. 
V Nazarjah cepljenje poteka enkrat 
tedensko, ob sredah med 13. in 14. 
uro v tretjem nadstropju, predhodna 
najava ni potrebna. Zdravstveno 
osebje cepljenje še posebej priporo-
ča bolnikom s kroničnimi boleznimi 
dihal, obtočil, sladkorno boleznijo, 
rakom in drugimi boleznimi, ki slabi-
jo posameznikov imunski odziv.

TG
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Šolarji so skupaj z učiteljico Judito Marovt pri-
pravili kulturni program. Pet jih tu obiskuje pouk. 
Ker je padal dež, je slovesnost potekala v notra-
njih prostorih, trak pa so z županom Ivanom Su-
hoveršnikom šolarji vseeno odšli prerezati ven, 
da so ga lahko za spomin domov odnesli prav 
vsak svoj košček.

… IN V LEPI NJIVI
Še dan kasneje je bilo praznično vzdušje še v 

Lepi Njivi. Tudi tu se je ob šolarjih in učiteljico Pe-
tro Volk zbralo lepo število domačinov. Po obve-
znih pozdravih s strani ravnateljice Andreje Hra-

mec, ki je domačinom položila na srce, naj otro-
ke vendarle vpisujejo v to, ne pa matično šolo v 
Mozirju, in županovem, so besedo prevzeli šo-
larji. Torej tisti, zaradi katerih se je objekt tudi 
odel v nova, praznična oblačila. 

Skupaj so deklamirali, prepevali in igrali na 
različne inštrumente. Pridružili so se jim tudi 
tisti, malce starejši, ki v to šolo ne hodijo več, 
kljub temu pa jih nanjo vežejo premnogi le-
pi spomini. Predstavili so se še mladi, ki se v 
šoli oziroma njenem večnamenskem prostoru 
večkrat zbirajo. Tu se pripravljajo na vsakole-
tne gledališke predstave, tu organizirajo različ-

ne prireditve, ki združujejo občane. Obe podru-
žnici je na otvoritvah blagoslovil mozirski žu-
pnik Sandi Koren.

Obnovljeno objekti bodo pripomogli k bistve-
nemu zmanjšanju porabe energije in s tem var-
čevanju na tem področju. Lepi, kot so sedaj, 
bodo še vabljivejši za uporabnike in priložno-
stne obiskovalce, ob tem pa bodo pripomogli 
tudi k prijaznejši podobi okolice. Posebno obe 
podružnici sta bolj ali manj osrednji točki va-
si, saj se tu ob različnih priložnostih zbira naj-
več domačinov.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

V KLS-U NADALJUJEJO Z VLAGANJI

Neodvisni od bank in vedno korak pred 
konkurenco

Po lanskem uspešnem jubilejnem letu, ko 
so v KLS-u praznovali 40-letnico podjetja, v 
letošnjem nadaljujejo z istim tempom. Pre-
teklo leto je bilo za ljubensko podjetje rekor-
dno v več merilih, tako po prodaji kot razvoju. 
Temu trendu uspešno sledijo. Kot kaže, bodo 
letos dosegli še večjo prodajo in nadaljeva-
li tradicijo rasti podjetja. Z večletnim dobrim 
poslovanjem so dosegli, da niso odvisni od 
bank, ampak so investicije sposobni financi-
rati sami.

TEKMUJEJO LE S 
SEBOJ

»Povečati moramo izvoz v dežele izven 
Evrope, vstopiti želimo na trg Združenih držav 
Amerike, kjer trenutno nismo direktno prisotni, 
medtem ko na Kitajskem smo.« Glede konku-
rence je direktor dejal: »Prednost pred kon-

kurenco vztrajno držimo in upamo, da bo ta-
ko tudi ostalo. Azijskim konkurentom s poce-
ni delovno silo lahko konkuriramo le z visoko 
usposobljeno tehnologijo, visoko stopnjo av-
tomatizacije in robotizacije, visoko intenziv-
nostjo dela, predvsem pa s kvaliteto proizvo-
dov in celotnih storitev družbe. S kakovostjo 
dobavljenih proizvodov smo sedaj na vrhu v 
svetu. Pri kakovosti ne tekmujemo več z dru-
gimi, le še sami s seboj.«

DOBER ZAPOSLOVALEC
Lani je bilo v podjetju 189 zaposlenih, v leto-

šnjem letu pa so to število dvignili na 201. Od 
leta 2008 so zaposlili 50 ljudi, z nadomestitvi-
jo upokojitev pa več kot 70. Kljub temu so naj-
večji problem pri razvoju ravno ljudje, saj manj-
ka pravega kadra, tako po strokovnem znanju 
kot osebnostnih lastnostih, ki so potrebne za po-
slovno uspešnost podjetja. Čeprav je ponudba 
ljudi, ki iščejo zaposlitev, velika, v podjetju potre-
bujejo odgovorne kadre, ki znajo pridobivati no-
va potrebna znanja in imajo ambicije za napre-
dovanje, je omenil direktor. 

TEŽAVE S PROSTOROM
V bližnji prihodnosti jih čakajo tudi izzivi in 

problemi. Največja težava je ta, da se na Ljub-
nem ob Savinji trenutno ne morejo več širiti, svo-
je prostorske kapacitete so zapolnili, z novimi pa 
kaže slabo, saj so pri zemljišču naleteli na teža-
ve, ki zavirajo nadaljnjo širitev družbe. 

Težave jim povzroča tudi energetika. Električ-
ne energije za širitev na lokaciji ni dovolj, zato bi 
bilo potrebno od Nazarij do Ljubnega potegniti 
kablovod. Trenutno imajo namreč precej težav s 
pogostimi izpadi električne energije. 

Glede boljše oskrbe tečejo razgovori z Elek-
tro Celje, medtem ko se glede rešitev za zemlji-
šča dogovarjajo z županom občine Ljubno Fra-
njem Naraločnikom. V kolikor ti dve težavi ne bo-
sta pozitivno rešeni do konca tega leta, bodo na-
daljnjo širitev podjetja nadaljevali na drugi loka-
ciji, je povedal Strašek. To pomeni, da bi od leta 
2014 naložbe in načrtovane zaposlitve odšle iz 
Zgornje Savinjske doline.

Štefka Sem

Direktor Mirko Strašek: »Z večletnim dobrim 
poslovanjem smo dosegli, da nismo odvisni 
od bank, ampak smo investicije sposobni 

financirati sami.«

VSAKO LETO NOVI 
PROIZVODI

Direktor podjetja, ki se ukvarja z izdelavo zo-
batih obročev za avtomobilsko industrijo, Mirko 
Strašek je povedal, da imajo več naročil za no-
ve proizvode, ki bodo nadaljevali rast podjetja. 
Letos bodo dosegli več kot 10-odstotno rast, de-
lež novih proizvodov v skupni vrednosti prodaje 
pa bo znašal preko 30 odstotkov, kar jih uvršča 
med zelo uspešna podjetja. 

V investicije bodo to leto vložili preko 6,5 mi-
lijona evrov, največ od leta 2008, ko se je priče-
la kriza. V prihodnjem obdobju bodo uvajali no-
ve proizvode, ki so novost v podjetju. Tržni rizi-
ko želijo zmanjšati s proizvodnjo večjih obro-
čev za avtobuse, tovornjake, delovne in kmetij-
ske stroje.

 
TRIJE SREDNJEROČNI CILJI

V srednjeročnem obdobju od leta 2013 do 
2017 imajo naslednje glavne cilje: povečanje 
prodaje na 40 milijonov evrov letno, v razvoj in 
povečanje proizvodnje bodo vložili od 30 do 
35 milijonov evrov in do zaključka tega obdo-
bja se bo število zaposlenih povečalo do 240 
oseb. Kljub začetnim vprašanjem, rasti ali ne, so 
v podjetju ugotovili, da brez rasti ne bodo mo-
gli ostati v družbi najboljših. Čeprav podjetniška 
klima v Sloveniji ni preveč spodbudna in čeprav 
rast pomeni velika vlaganja in riziko, je preteh-
tala odločitev o širitvi in novih izzivih, je povedal 
Strašek. 

Vrlino najpogosteje pridobimo z znojem.
Aldous Huxley
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OBČINA NAZARJE

Delovna skupina bo pripravila predlog financiranja 
športa

Na septembrski seji nazarskega občinskega 
sveta je bil sprejet sklep, da občinska uprava do 
konca leta pripravi predlog celovitih sistemskih 
rešitev upravljanja športa. V zvezi s tem je župa-
nja Majda Podkrižnik v sredo, 16. oktobra, skli-
cala sestanek. Po podanih izhodiščih in mesto-
ma burni razpravi so sklenili oblikovati ožjo de-
lovno skupino, v kateri bodo poleg članov komi-
sije za šport sodelovali tudi člani športnih klu-
bov in društev. 

ALI BO ŠPORTNA DVORANA OSTALA PRAZNA?
Na sestanek so bili vabljeni predstavniki dru-

štev in klubov s področja športa v občini, direk-
tor JP Dom, ki upravlja s športno dvorano, in 
zunanji sodelavec občine za športno področje 
Olaf Grbec, ki je podal izhodišča za razpravo. 

Županja je uvodoma povzela nekatera dej-
stva glede sedanje situacije na področju finan-
ciranja klubov in društev ter plačevanja uporabe 
športne dvorane. Ta namreč posluje z izgubo. 
Županja je zatrdila, da se cenik, ki se uporablja 
od 1. septembra, ne razlikuje bistveno od doslej 
uveljavljenega plačevanja, kjer je bil v določenih 
primerih 50-odstotni popust na veljavne cene. 
Kljub veljavnim odlokom je po njenem mnenju 
upravljavec dvorane sam odločal, komu bo upo-
rabo zaračunaval in komu ne. 

Matej Pečovnik, predsednik Košarkarskega 
kluba Nazarje in direktor JP Dom, je odgovo-
ril, da se JP Dom vse prevečkrat krivi za različ-
ne stvari in da sam ni odločal o brezplačni upo-
rabi, saj je bil pred časom sprejet tozadevni do-
govor tudi na občinskem svetu. Dodal je, da je 
bila dvorana zgrajena za občane, ob zaostre-

nih razmerah pa obstaja bojazen, da bo osta-
jala prazna.

POSEBNOST ROKOMETNEGA KLUBA
Za šolajočo se mladino je uporaba dvorane 

tudi po novem ceniku brezplačna, drugače pa je 
za članske selekcije. Kot je povedal predsednik 
Rokometnega kluba Nazarje Boštjan Cigale, si-
cer tudi občinski svetnik, je težava njihovega klu-
ba med drugim tudi v tem, da so igralke, čeprav 
so v članski selekciji, zaradi razmer v ligi v resni-
ci mlajše od 18. let. 

Poudaril je, da klubi, ki imajo visoke finanč-
ne izdatke za delovanje selekcij, ne bodo zmogli 
plačevanja uporabe dvorane, športu pa se bo 
s tem naredila škoda. Poleg tega bi se moralo 
upoštevati dejstvo, da selekcije na tekmovanjih 

promovirajo domačo občino. V razpravi je nato 
menil, da nesporazumi med županjo in direktor-
jem JP Dom negativno vplivajo na klimo v obči-
ni in posebej na razmere okoli športne dvorane.

OPUSTITI RAZPRAVLJANJE ZA NAZAJ
Predstavnik Športnega društva Vrbovec Jani 

Turk je dejal, da se je tematike treba lotiti tvorno in 
opustiti razpravljanje za nazaj. Omenil je, da sta 
šport in rekreacija v tako zaostrenih časih obča-
nom še posebej potrebna. Izrazil je bojazen, da 
bodo zaradi plačevanja dvorane selekcije prene-
hale z delom, saj klubi denarja preprosto nimajo. 

Podobnega mnenja je bil Primož Jelšnik iz 
Športnega društva OŠ Nazarje. To bi lahko po-
menilo tudi upad mladih v selekcijah in članstvu, 
ker ne bi imeli pred seboj vzornikov. Razpravljav-
ci so dodali, da posamezniki rekreativci upora-

Olaf Grbec je dejal, da naj bi bila trenutno 
veljavni cenik in način uporabe športne dvorane 

v uporabi do konca koledarskega leta. 
(Foto: Marija Lebar)

Po podanih izhodiščih in mestoma burni razpravi so udeleženci sestanka sklenili oblikovati ožjo 
delovno skupino, ki bo pripravila predlog financiranja športa. (Foto: Marija Lebar)

bo plačujejo. Podkrižnikova je pri tem opomnila 
na možnost pridobivanja sponzorskih sredstev.

Olaf Grbec je dejal, da naj bi bila trenutno ve-
ljavni cenik in način uporabe športne dvorane v 
uporabi do konca koledarskega leta, ko bo obli-
kovan sistemski in strokoven predlog o vredno-
tenju športa v občini in cenik usklajen s pravilni-
kom o uporabi športne dvorane. Za realizacijo 
so imenovali posebno delovno skupino.

Marija Lebar
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IZJAVA TEDNA

OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE

Predavanje o vojni, ki so jo čutili vsi Evropejci

Profesor ddr. Igor Grdina je bogato poznavanje obdobja 1. svetovne vojne 
obogatil z anekdotami o vladarjih in politikih tedanjega časa. 

(Foto: Roman Mežnar)

Prvi teden v oktobru so v Osre-
dnji knjižnici Mozirje praznova-
li 40-letnico delovanja. Med pri-
reditvami ob obletnici je bilo tu-
di predavanje prof. ddr. Igorja Gr-
dine Evropski zaplet in I. svetov-
na vojna. Prihodnje leto bo mini-
lo sto let od začetka prve svetov-
ne vojne. Gost večera se je izka-
zal za odličnega poznavalca te-
ga obdobja, saj je slovenski zgo-
dovinar in literarni zgodovinar ter 
znanstveni svetnik na Inštitutu za 
kulturno zgodovino Znanstveno-
raziskovalnega centra Slovenske 
akademije znanosti in umetno-
sti. Na temo predavanja je že le-
ta 2009 napisal knjigo Svetovna 
vojna ob Soči.

Na predavanju, ki se je odvijalo v 
torek, 1. oktobra, je Grdina najprej 
opredelil zgodovino, ki se po njego-
vem začenja tam, kjer se razcefra-
jo, sfragmentizirajo in nazadnje iz-
gubijo niti osebnega spomina. Za 

to je potrebno obdobje 80 do 90 let 
oziroma zamenjati se morajo dve 
do tri generacije. 

Prva svetovna vojna je tak dogo-
dek, saj je mogoče natančno opre-
deliti posledice, ki jih je le-ta imel 
na kasnejše dogajanje v svetu. Po 

mnenju Grdine pri drugi svetovni 
vojni ne moremo govoriti o zgodo-
vini, saj še posebej v Sloveniji go-
vorimo o različnih tradicijah spo-
minjanja, tedanje dogodke v luči 
današnjih pa je potrebno še ovre-
dnotiti.

Igor Grdina je opredelil zgodo-
vinsko in družbeno okolje pred iz-
bruhom 1. svetovne vojne. Postre-
gel je z vpogledom v dogodke, ki 
so vodili v vojno, ter dogajanje med 
vojno s posebnim ozirom na slo-
vensko ozemlje. Vse to je opleme-
nitil z anekdotami o vladarjih in vi-
dnih politikih tedanjega časa. 

Kljub navedbi, da je v eni uri 
uspel postreči le z bežnim pre-
gledom vojne, je pri obiskovalcih 
vzbudil zanimanje za takratne zgo-
dovinske prelomnice. Razvila se je 
debata, katere zaključek so bile be-
sede predavatelja, da bi za poteši-
tev radovednosti navzočih potrebo-
val vsaj pet ur.

Direktorica Osrednje knjižnice 
Mozirje Petra Širko Poljanšek, ki je 
v uvodu večera predstavila gosta, 
se mu je zahvalila, navzoče pa po-
vabila na ostale prireditve ob jubi-
leju knjižnice.

Roman Mežnar

OBČINA LJUBNO

Promet čez Pažetov most bo stekel spomladi

V začetku oktobra so začeli s terenskimi deli izgradnje Pažetovega mostu. 
(Foto: Marija Lebar)

7. oktobra so stroji zakopali v 
brežino in strugo Ljubnice. Začela 
se je težko pričakovana izgradnja 
mostu, ki so ga v lanskih novem-
brskih poplavah poškodovale na-
rasle vode. Ob pomoči Slovenske 
vojske so takrat poleg poškodova-
nega mostu, ki ga je bilo potrebno 
odstraniti, postavili montažni most, 
da je bil omogočen promet.

Direktor občinske uprave obči-
ne Ljubno Blaž Presečnik je pove-

dal: »Zaradi težav in dolgotrajnih 
postopkov pri pridobivanju dovo-
ljenj za gradnjo, težav pri izvedbi 
javnega naročila za izbor izvajalca 
ter pri pridobivanju soglasij sogla-
sodajalcev in lastnikov, so se de-
la pričela z manjšo zamudo. V le-
tošnjem letu tako planiramo izgra-
dnjo mostu, ostala ureditvena de-
la, kot je asfaltiranje ceste, pa bo-
mo zaključili v začetnih mesecih 
prihodnjega leta.« 

Na razpisu je bilo za izvedbo iz-
brano podjetje Map-Trade d.o.o. 
iz Slovenske Bistrice. Novi most je 
predviden na isti lokaciji, kot je bil 
dosedanji. Izveden bo brez oporni-
ka v Ljubnici. Dolg bo nekaj manj kot 
25 metrov. Glede na spodnjo stran 
mostu so mere tako imenovane 
svetle odprtine, to je prostora za pre-
tok vode, širine 16 metrov in višine 
nekaj manj kot štiri metre. »To je 30 

centimetrov nad višino stoletnih vo-
da, določenih v lokacijskem načrtu 
Ljubnica,« je še povedal Presečnik.

Most bo imel tudi obojestranski 
pločnik v širini enega metra, širina 
cestišča na mostu bo pet metrov. 
Preko novega mostu se bo mogo-
če voziti prihodnjo pomlad. Promet 
v času gradnje ne bo moten, saj je 
preusmerjen na montažni most.

Marija Lebar

Mirko Strašek, 
direktor KLS: 

»S kakovostjo dobavljenih 
proizvodov smo sedaj na vr-
hu v svetu. Pri kakovosti ne 
tekmujemo več z drugimi, le 
še sami s seboj.«
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POPRAVEK INFORMACIJE
V prispevku Štirje prioritetni sklopi v razvoj-

nem načrtu Savinjske regije, SN 42, sem pomo-
toma zapisala, da je umetnik Goran Horvat pri-
sotne seznanil z načrtom za izdajo svoje mono-
grafije v točki razno. Predstavitev projekta izda-
ja monografije Gorana Horvata je bila v 4. točki 
dnevnega reda. Za pomoto se opravičujem.

Marija Lebar

LAS ZGORNJE SAVINJSKE IN ŠALEŠKE DOLINE

Diplome zgornjesavinjskim ponudnikom kmečkih 
pridelkov

Pravico do uporabe blagovne znamke (BZ) 
podeljuje LAS v skladu z določili in pod pogoji, 
določenimi v posebnem pravilniku, s sklepom 
komisije, ki je imenovana s strani upravnega 
odbora LAS. Ponudniki, ki so sprejeti v BZ, so 
prejeli žige z logotipom BZ, da jih bodo upora-
bljali na svojih označbah, seveda za tiste pridel-
ke/izdelke, za katera imajo dovoljenje za pro-
dajo in pravico do uporabe BZ. Vsak je dobil še 
predpasnik, na katerem je logotip znamke.

Med prejemniki diplom za uporabo blagovne znamke je tudi kmetija Kumprej, po domače Kaker iz 
Tera nad Ljubnim ob Savinji. (Foto: Ivica Orešnik)

5. oktobra so na velenjski, 19. oktobra pa na 
kmečki tržnici v Šmartnem ob Paki pripravili do-
godka s podelitvijo diplom pravice do uporabe 
blagovne znamke Z nasmehom narave iz SAŠA 
regije. Do uporabe blagovne znamke so upravi-
čeni tudi zgornjesavinjski ponudniki, ki svoje pri-
delke prodajajo na velenjski kmečki tržnici.

Prejemniki iz naše doline so: Jože Kumprej iz 
Tera, Silva Mikek iz Delc, Darinka Orel iz Lačje va-
si, Marija Poličnik iz Šmiklavža in Andrej Purnat 
iz Florjana pri Gornjem Gradu. Ponujajo domače 
dobrote od mlevskih do mesnih izdelkov, medu, 
zelenjave, sadja, čajev …

Ivica Orešnik, sodelavka Zavoda Savinja, ki je 

5. JAMNIKOVA KIPARSKA KOLONIJA

Letošnji izdelki klopce in stoli z rezbarijami

Udeleženci Jamnikove kolonije so bili ustvarjalni. Zadovoljstva ob zaključku kolonije niso skrivali. 
(Foto: Štefka Sem)

Osnovna šola Frana Kocbeka iz Gornjega 
Grada je v petek, 4. oktobra, že petič organizira-
la Jamnikovo kolonijo. Kiparsko srečanje učen-
cev vsa leta organizira Jure Repenšek, likovni 
pedagog na tej šoli. Vsako leto se učenci s po-
močjo mentorjev lotevajo novega izziva in letos 
so izdelovali klopce ter stole, na katere so kasne-
je dodali rezbarije. 

Na koloniji so sodelovali učenci štirih šol. 
Učencem gornjegrajske šole, ki so se kiparske 
kolonije udeležili v dveh ekipah, so se pridružili 
še šolarji Osnovne šole Antona Aškerca iz Vele-
nja in Osnovne šole Ljubno ob Savinji. Tem so se 
letos pridružili še Mozirjani. 

Mladim se je pridružil kipar Milan Matko, ki je 
v družbi učencev užival, jim včasih kaj svetoval 

in pomagal pri izzivih izdelave ali rezbarjenja. 
Šolarji so bili po zaključenem ustvarjalnem dne-
vu v Gornjem Gradu zelo navdušeni. Vsi udele-
ženci, tako učenci kot mentorji, so prejeli spo-
minske diplome in manjša darila. Udeležence 
sta pozdravila ravnateljica gornjegrajske šole Li-
lijana Bele, med ustvarjanjem jih je obiskal tudi 
župan Stanko Ogradi.

Kolonija je dobila ime po Antonu Jamniku, 
katerega so zaradi njegove izumiteljske žili-
ce kasneje poimenovali gornjegrajski Leonar-
do. Bil je izumitelj, na katerega bi morali bi-
ti po mnenju Repenška zelo ponosni in se z 
njim ponašati, a žal temu ni tako. S kiparsko 

kolonijo zato želi vsako leto mlade navduši-
ti nad različnimi deli, v njih želi najti skrite za-
klade, ki jih bodo morda nekoč ponesli na Ja-
mnikovo pot. 

Njegovi izumi in izdelani predmeti sedaj kra-
sijo muzejsko zbirko v Šteklu. Predstavljen je kot 
urar, fotograf, izdelovalec glasbil. Izdelal je tu-
di pripomoček za lupljenje jabolk, pa strojček 
za rezance in še več pripomočkov, zelo napre-
dnih za obdobje, v katerem je živel. Zato je prav, 
da mladi spoznavajo Jamnikovo zapuščino in 
ohranjajo spomin na Jamnika v obliki delavnic, 
je dejal Repenšek.

Štefka Sem

upravljavec LAS, je povedala: »Med letom smo že 
izvedli devet dogodkov na kmečki tržnici v Velenju 
in tudi v Šmartnem ob Paki za večjo promocijo in 
motivacijo ponudnikom. Vse to se odvija v okviru 
projekta LAS Z nasmehom narave iz SAŠA regi-
je, v sklopu katerega smo imeli tudi ogled dobre 
prakse. Nosilec projekta je LAS, partnerji pa še TIC 
Velenje, Javni zavod Mladinski center Šmartno ob 
Paki, Kmetijska zadruga Šaleška dolina. 

V okviru projekta bo za potrebe kmečke tr-
žnice v Šmartnem ob Paki kupljen hladilnik, 
za potrebe promocije blagovne znamke Slo-
dar pa kartonska embalaža. Projekt se zaklju-
či do decembra, ko bomo na kmetijsko ministr-
stvo oddali poročilo. S strani ponudnikov na tr-
žnici smo glede na izvedene aktivnosti prejeli 
zelo dober odziv.«

Marija Lebar
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GLASBENA ŠOLA NAZARJE

Dr. Miro Cerar ml. o »mestu prava v šoli«

Dr. Miro Cerar ml. je med drugim primerjal 
avtoriteto in pravice učitelja nekoč in danes. 

(Fotodokumentacija: GŠ Nazarje)

Učitelji in starši učencev Glasbene šole Na-
zarje so bili v torek, 8. oktobra, deležni zanimi-
vega ter poučnega predavanja »Mesto prava v 
šoli« s strani dr. Mira Cerarja ml., rednega profe-
sorja na Pravni fakulteti Univerze v Ljubljani, kjer 
predava teorijo in filozofijo prava ter primerjalno 
pravo. Predavanje je bilo organizirano v okviru 
praznovanja 20-letnice samostojnega delova-
nja Javnega zavoda GŠ Nazarje. 

Predavatelj dr. Cerar ml. se je lotil aktualne te-
matike, ki dandanes muči marsikaterega ravna-
telja. Kakšna naj bo vloga prava v slovenski šoli. 
V današnjih časih, ko se šolski zavodi spopada-
jo z vedno večjo birokracijo in pritiski staršev ter 
javnosti, lahko po mnenju in izkušnjah dr. Cerar-
ja ml. že manjši incident pripelje do hujših prav-
nih zapletov. 

Svoje izkušnje je podkrepil z resničnim prime-
rom nasilja med učiteljem in učencem, ki je šo-
lo pripeljal v zapletene pravne postopke, kate-
rim sam ravnatelj s svojim znanjem ne more biti 

kos. Primerjal je šolo nekoč in danes, ko so za iz-
vedbo izletov potrebna pisna dovoljenja staršev, 
nad učitelji in šolo pa visi stalna grožnja s tož-
bo, če pride do kakršnihkoli neljubih dogodkov. 
Pri tem je predavatelj izpostavil tudi avtoriteto in 
pravice učitelja nekoč in danes. 

Na kratko se je dotaknil še aktualnih političnih 
razmer, ki jih je podkrepil z razmišljanjem o eti-
ki in morali. Zaključna misel predavatelja je bi-
la, da preveč prava v šoli duši, papirji le omejuje-
jo zdravo komuniciranje, najti zdravo mero v bi-
rokraciji pa postaja vedno težja naloga ravnate-
ljev ter učiteljev.

Priznanega slovenskega strokovnjaka na po-
dročju prava je pozdravil in podrobneje predsta-
vil ravnatelj GŠ Nazarje Jernej Marinšek, ki je iz-
razil navdušenje nad tem, da bodo razmišljanju 
eminentnega gosta lahko prisluhnili tudi starši 
učencev. Gostu se je zahvalil za predavanje in 
takojšnjo pripravljenost za obisk glasbene šole. 

TG

GALERIJA MOZIRJE

Železnikar prikazal tudi dela, ustvarjena 
v Mozirju

Dela Vinka Železnikarja je opisala likovna kritičarka Anamarija Stibilj Šajn. 
(Foto: Štefka Sem)

Glasbeni program je izvajal pevec Boštjan Korošec, na klavirju ga je 
spremljal Anton Acman. (Foto: Štefka Sem)

V okviru praznovanja 40-letni-
ce Osrednje knjižnice Mozirje je v 
četrtek, 3. oktobra, v mozirski ga-
leriji razstavljal akademski slikar 
Vinko Železnikar. Reden udele-
ženec mozirskega likovnega Ex-
tempora je na ogled postavil de-
la zadnjih treh let. Med umetniko-
vim sprehodom po slovenski kra-
jini so prevladovale zelene in rja-
ve barve, zelena je predstavlja-
la zeleno Zgornjo Savinjsko doli-
no in Dvor pri Žužemberku, rjava 
pa prekmurske ravnice in Kras. 

Razstavo je odprl mozirski župan 
Ivan Suhoveršnik.

Železnikar poleg del, ki jih ustva-
ri na svojem domu v Mengšu, veli-
ko ustvarja na raznih likovnih delav-
nicah in srečanjih. Tokratna razsta-
va je razkrivala njegova odhajanja 
v nove ambiente, med nove izzive 
v različnih okoljih, je povedala likov-
na kritičarka Anamarija Stibilj Šajn. 
»Avtor se predstavlja kot ustvarjal-
ni popotnik. Njegova umetniška pot 
je eno samo ustvarjalno popotova-
nje. Ker pa mora umetnost ohranja-

ti delček skrivnostnega, tudi avtor v 
delih ohranja enigmo,« je še dodala 
Stibilj-Šajnova, ki je podrobneje opi-
sala umetnikova dela.

Župan ni pozabil omeniti, da se 
Železnikar že leta udeležuje mozir-
ske likovne kolonije in je avtorju če-
stital za razstavljena dela. Omenil 
je tudi praznovanje okrogle oble-
tnice knjižnice, ki je z vidika kulture 
pomembna tako za Mozirje kot ce-
lo dolino. Mozirska ima še poseb-
no nalogo, da v kraju skrbi za ume-
tniško razvajanje ljudi tako preko 

razstav kot raznih drugih dogod-
kov. »Umetnost nas namreč duhov-
no bogati, saj z njo rastemo, se raz-
vijamo in izpopolnjujemo,« je dodal 
Suhoveršnik.

Dogodek je povezovala Vladimi-
ra Planovšek, spremljevalni glasbe-
ni program je izvajal pevec Boštjan 
Korošec, na klavirju ga je spremljal 
Anton Acman. Korošec na nazarski 
glasbeni šoli poučuje solo petje in 
svoje znanje z velikim veseljem pre-
naša na mlajše rodove.

Štefka Sem
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KONCERT TROBILNEGA KVINTETA V CERKVI MARIJE SNEŽNE V SOLČAVI

Fleksibilni ansambel z raznovrstnim programom 
navdušil

Občinstvu so zanimiv glasbeni program pri-
pravili solotrobentač Simfoničnega orkestra 
RTV Slovenija Jure Gradišnik, solotrobentač 
orkestra Slovenske filharmonije Franc Kosem, 
solorogist Simfoničnega orkestra RTV Sloveni-
ja Mihajlo Bulajić, solopozavnist Simfoničnega 
orkestra RTV Slovenija Mihael Šuler ter tubist in 
profesor na Deželnem konzervatoriju v Celovcu 
Johannes Ogris.

Nastop trobilnega kvinteta v solčavski cerkvi. (Foto: Marija Šukalo)

Center Rinka je 7. oktobra v goste povabil tro-
bilni kvintet. Glasbeniki so se predstavili v cerkvi 
Marije Snežne. Skupaj delujejo dve leti. Poleg or-
kestrske igre vztrajno iščejo nove možnosti na-
stopanja in izzive v solističnem ali komornem 
poustvarjanju pri nas ali v tujini. 

Vsak posebej že leta sodeluje s priznanimi 
mojstri trobilnih instrumentov in se pridružuje in-
terpretom na najvišji ravni. Motivacije za združi-

tev izkušenj v njihovi zasedbi ne manjka, prav ta-
ko želje po izčrpni predstavitvi trobilne komorne 
zasedbe. Zase trdijo, da so fleksibilni ansambel, 
z repertoarjem od baroka do najnovejše glasbe 
– od Bacha do Daniela Schnyderja.

Tudi v Solčavi so s svojim programom navdu-
šili. Izvedli so dela Nine Šenk, Georga Friedricha 
Händla, Victorja Ewalda, Leonarda Bernsteina 
in Enriqueja Crespa. 

Marija Šukalo

GASILSKO REGIJSKO TEKMOVANJE ZA ČLANE IN ČLANICE

Rečičani dobri tekmovalci in 
organizatorji 

Na tekmovanju sta bila hitrost in natančnost ključnega pomena za dober rezultat. 
(Foto: Marija Šukalo)

Gasilska zveza Zgornje Savinjske doline in 
PGD Rečica ob Savinji sta bila letos organiza-
torja regijske tekme Savinjsko-Šaleške regije 
za člane in članice. Rečiški gasilci so poligon 
za člansko vajo pripravili v obrtni coni na Priho-
vi, za starejše gasilce pa v domačem kraju. Na 
njem so se preizkusili gasilci in gasilke iz gasil-
skih zvez Prebolda, Žalca, Šaleške in Zgornje Sa-
vinjske doline.

Taktično mokro vajo, vajo razvrščanja in teo-
retični test so pri članih A najbolje opravili PGD 
Andraž nad Polzelo, Dobrovlje in Drešinja vas. 
Med ženskami so omenjeno vajo v isti starostni 
skupini najbolje opravile Andraž nad Polzelo, 

Rečica ob Savinji in Lokovica.
Isto vajo so opravili tudi člani in članice B. V 

moški konkurenci so se najbolje odrezali orga-
nizatorji, Rečica ob Savinji pred Levcem in Šen-
tiljem. Tudi v ženski konkurenci so slavile člani-
ce PGD Rečica ob Savinji pred Grobljem in Šen-
tiljem. 

Starejši gasilci in gasilke so se preizkusili v va-
ji s hidrantom in raznoternosti. Tu so bili v mo-
ški konkurenci najboljši PGD Matke, drugi Šešče 
in tretji Šalek. Med ženskami pa so se v isti vaji 
najbolje odrezale članice PGD Šalek, Gaberke in 
Kapla Pondor. 

Marija Šukalo

KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Alice Munro: 
Preveč sreče

Alice Munro 
(1931) je ka-
nadska pisa-
teljica kratkih 
zgodb, piše že 
od leta 1950 in 
že zelo dolgo 
velja za »prvo 
damo sodobne 
kratke zgodbe«. 
Prav pred krat-
kim je bila raz-
glašena za leto-
šnjo prejemni-
co Nobelove nagrade za književnost, pred letom 
pa je prejela nagrado Man Booker International 
Prize za življenjsko delo.

Knjiga z naslovom Preveč sreče je najnovej-
ši prevod njenih kratkih zgodb v slovenščino. 
Tudi v tej zbirki avtorica zgodbe zapisuje s svo-
jim dosedanjim pripovednim stilom, psiholo-
ško pretanjenim in introvertiranim, v njih se lo-
teva vsakdanjega življenja, različnih trpkih pre-
izkušenj, preko katerih so junaki zlepa ali zgr-
da primorani prebroditi psihološko zapletene 
položaje. Med zgodbami je tudi opis zadnjih 
dni matematičarke in književnice Sofije Kovalo-
vske, ki je fascinirala avtorico in po kateri knji-
ga tudi nosi naslov.
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Zgodovina in narodopisje

Primorski begunci v naših krajih (konec)

Smatramo, da smo, kolikor je pač mogoče 
dovolj obsežno, opisali delovanje Čevljarske za-
druge v Vrbovcu in delovanje njenih članov ozi-
roma družinskih članov v raznih krajih naše do-
line. Predvsem gre za predel Zadrečke doline. Si-
cer pa imamo podatke, da so celo v nekaterih 
hribovskih krajih prirejali igre ali pevske nasto-
pe. To je bilo v času, ko je divjala prva svetovna 
vojna in je bila večina mladih, predvsem seve-
da moških v uniformah tedanje Avstrije, za do-
mačije pa so skrbele v glavnem ženske. Vsemu 
slabemu je treba še dodati splošno pomanjka-
nje živil, pa tudi oblačila so bila večina na karte. 
Skratka, bili so težki časi, polni skrbi in tudi žalo-
sti za padlimi svojci. Poleg vsega tega so bile re-
dne »rekvizicije« kmečkih pridelkov, ki so jih izva-
jale vojaške oblasti.

V takih razmerah so bili ljudje še posebno 
hvaležni in veseli kulturnega delovanja begun-
cev. Slovenska beseda in naša pesem, vse to je 
izčrpanim ljudem veliko pomagalo pri zbujanju 
narodne zavesti in slovenskega ponosa.

Kar nekaj begunskih družin je ostalo v naših 
krajih. Kmalu so se vključili v družbeno življenje, 
predvsem v kulturni dejavnosti.

Primorski begunci v SHS
Val beguncev iz Primorske je nastal zaradi 

nasilja italijanskih fašistov, po požigu slovenske-
ga Narodnega doma v Trstu. Vse več jih je priha-
jalo v Slovenijo in iskali so zaposlitve. Številni so 
našli službo v policiji in carinski službi. Naj ome-
nim tu, da je, denimo celjska policija, tako uni-
formirana kot civilna, bila pretežno ali celo pov-
sem primorska. Stanoval sem v celjskem magi-
stratu (sedaj Muzej novejše zgodovine), kjer je 
bila policijska stražnica in predsedstvo policije, 
tam je bilo tudi Okrajno sodišče in seveda občin-
ska uprava z županom. Tedaj je bila mestna po-
licija v dveh izmenah po deset policistov in vodja 
izmene. Vsi so bili Primorci – spomnim se imen 
Špacapan, Pipan, Sušelj, Drugovič, Bradač itd.. 

Povojni begunec v Mozirju
Posebej skrbno smo raziskali primer primor-

skega kamnoseka in kulturnega ustvarjalca Iva-
na Mrevljeta, ki si je v Mozirju in okolici pridobil 
velik sloves in postal nadvse priljubljen.

Predniki Ivana Mrevljeta izvirajo iz Ogleja. Iva-
nov oče Evgen se je preselil v Miren pri Gorici, 
kjer se je izučil čevljarstva in delal v tamkajšnji 
Čevljarski zadrugi. Ko je zadruga zabredla v te-

žave, si je moral poiskati drugo delo. Prekva-
lificiral se je v »kamnarja«, to pa je bilo izredno 
zahtevno in težko delo. Očitno se Ivan Mrevlje ni 
ustrašil garaškega dela v kamnolomu.

Ivan, sin Evgena Mrevljeta, se je rodil 19. fe-
bruarja 1882 v Mirnu. Tedaj je Miren z okolico 
pripadal Italijanom, ki so od vsega začetka za-
tirali Slovence in njihovo kulturo. Tudi Ivan je šel 
po stopinjah svojega očeta – izučil se je za ka-
mnoseka. Življenje pod Italijo je bilo neznosno 
in mnogi primorski Slovenci so po prvi svetov-
ni vojni bežali v tedanjo Državo SHS, kot smo že 
omenili. Tako je Ivan Mrevlje leta 1915 pribežal 
v Mozirje, kjer je že bilo nekaj primorskih prebe-
žnikov. 

Stari Mozirjani so mi opisali Ivana Mrevlje-
ta. Prvenstveno je bil, kot so vsi pripovedovali, 
odličen pevec. Bil je zelo družaben človek, do-
ber odrski igralec, režiser in igral je več inštru-
mentov. V naših krajih je bil tedaj edini kamno-
sek. Zelo rad je pel v zboru, vse več se je poja-
vljal kot dober igralec na mozirskem odru. Z ve-
likim uspehom pa je režiral, mladi igralci so ga 
imeli v čislih in zato so se kar številčno zbrali 
okoli njega. 

Kadar je njegov sin Ivo govoril o svojem oče-
tu Ivanu starejšemu, je vedno poudarjal, da je 
v njemu prevladoval nemiren duh. Kar naprej 
je nekaj raziskoval, predvsem pa tehnične mo-
žnosti za uspešnejše in lažje delo v kamnose-
ški stroki. Bil je dober oblikovalec kamna in po 
tem daleč naokoli poznan in spoštovan mojster.

Sicer pa je bil kulturnik Mrevlje izredno nači-
tan in je za dobro knjigo izdal poslednje novce. 
Marsikateri Mozirjan je povedal, da je bil »gro-
movnik«, imel je izreden glas in kadar je zapel 
katero izmed njemu dragih pesmi v basu, so se 
baje šipe v oknih tresle … Ko je ostarel, je rad re-
kel, da ni star, le dolgo da je na svetu … 13. no-

vembra 1970 je v Mozirju umrl.
Lahko rečemo, da je bil Ivan Mrevlje eden ti-

stih zatiranih Slovencev, ki so zaradi ljubezni do 
materinščine pretrpeli hude življenjske preizku-
šnje. Vsi, ki so ga poznali in bili priče njegove-
mu obsežnemu kulturnemu delu, so ga globoko 
spoštovali in ohranili v lepem spominu. 

Misli ob zaključku predstavitve beguncev 
v Vrbovcu

Odkrivali smo neznanke okoli primorskih be-
guncev, ki so se leta 1915 zatekli iz Mirna k nam 
in v Vrbovcu obnovili Čevljarsko zadrugo Miren. 
Kako so v tistih vojnih letih uspeli tako hitro zgra-
diti uspešno tovarno čevljev, se danes lahko 

le sprašujemo. V Mirnu so praznili svojo tovar-
no domala že pod streli bližajoče se italijanske 
ofenzive. Kako so vse to prepeljali v našo doli-
no, niso nikjer podrobno zapisali. Verjetno je nji-
hov kronist tudi tisti čas popisal, torej v letniku 
1915-16. 

Že sem opisal prijaznost gospe Vuk, ki mi je 
poslala kopije kronike za leto 1917. Seveda je že 
to bila velika usluga, zelo sem ji hvaležen. Ne-
kako mi ne da miru manjkajoči del kronike, to-
rej ostali letniki, razen 1917. Pisal sem v Miren na 
občino in prosil za pojasnilo, kje je arhiv Čevljar-
ske zadruge Vrbovec. Tudi vrsta drugih zapisov 
iz tistih časov bi morala obstajati. Želeli bi si čim 
več podrobnosti iz tistih nesrečnih vojnih časov 
iz Vrbovca. Vse to bi zgodovino Nazarij opleme-
nitilo, zato upamo, da nam bo predvsem s po-
močjo Savinjskih novic uspelo najti in popisati 
še manjkajoča obdobja. Morda so še kateri po-
tomci tistih čevljarjev iz Vrbovca živi in bi nam 
lahko pomagali pri iskanju manjkajočih podat-
kov. Če nam bo uspelo, bo narejeno veliko de-
lo! Take zgodovinske dokumente bi potem hra-
nili v Muzeju gozdarstva in lesarstva v Nazarjah.

Na fotografiji iz leta 1936 je družina Ivana in Helene Mrevlje v Mozirju. Sliko nam je poslal Danilo 
Mrevlje iz Mozirja. 
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DARINKA PRESEČNIK, 
svetovalka za hortikulturo

Jesenska vresa in spomladanska 
resa 

Spomladansko reso pogosto zasajamo na 
pokopališčih. 

Jesenska vresa je znanilka jeseni.

Približuje se prvi november in čas, ko na gro-
bovih zamenjamo sezonske rastline z novi-
mi. Če se odločimo za trajnice, so rese in vrese 
odlična izbira. Pogosto se sprašujemo vresa ali 
resa? Mnogi ne vedo, da gre za dve povsem raz-
lični rastlini. Res cvetita podobno in tudi njune 
barve so enake. 

Ime družini vresovk so dale vrese, ki so za 
okrasno vrtnarstvo med najpomembnejšimi 
družinami. Med vresovke spadajo tudi vsem po-
znane sleči (rododendroni), borovnice in brusni-
ce. To so rastline, ki potrebujejo za svojo rast ki-
slo zemljo in sončno rastišče, uspevajo pa tudi 
na svetlem senčnem mestu. 

Pri nas se takšna tla pojavljajo redko. Pripra-
vimo jih lahko z dodajanjem kislega kremenče-
vega peska in kisle šote. Za lepo rast potrebuje-
jo tudi precej vlage. Prav voda in suša sta razlog, 
da pri nas le redkokdaj vidimo lepe vresovke. 

Za propad vresovk je velikokrat vzrok, da jih 
neprimerno gnojimo. Rese in vrese so bolj skro-
mne, zato jim gnojenje v količinah, kot je običaj-
no za druge rastline, pogosto škodi. 

Pri nas sta doma samo vresa ali jesenska vre-
sa ter resa ali spomladanska resa. 

Jesenska vresa s strokovnim imenom Cal-
luna vulgaris je znanilka jeseni. Cveteti začne, 
ko se poletje poslavlja. Je grm nizke rasti z ve-
dno zelenimi in zelo kratkimi iglastimi listi. Drob-
ni cvetki so združeni v pokončnih grozdastih so-
cvetjih na vrhovih vejic. Na naravnih rastiščih so 

cvetovi navadno v različnih tonih vijoličasto rde-
če barve. 

Na trgu poznamo veliko sort, ki se razlikuje-
jo po bujnosti rasti, obliki grma (od poleglih do 
pokončnih vej), barvi listja (poleg zelene še ru-
menkaste, oranžne in rdeče barve). Kupimo lah-
ko tudi barvane rastline v čudnih barvah – od 
povsem bele do modre in rdeče, kar pa ni vide-
ti naravno. Barve se do pomladi sperejo in če gr-
miček preživi zimo, cveti naslednjo jesen najpo-
gosteje belo. 

Pri nas naletimo na vrese le tam, kjer so tla ze-
lo kisla. Običajno ob gozdnem robu in na zakisa-
nih travnikih. Če zanje ne pripravimo primerne-
ga kislega rastišča in ne poskrbimo za zalivanje 
z mehko vodo (deževnico), imajo zelo malo mo-
žnosti, da bi preživele na vrtu več kot nekaj let. 

Jeseni jih moramo saditi dovolj zgodaj, da se 
do zime še lahko ukoreninijo. Tla morajo biti do-
volj topla, zato jih sadimo do začetka novembra. 
Spomladi jih ne sadimo, dokler tla še zmrzuje-
jo. Ne prenašajo preglobokega oziroma prepli-
tvega sajenja, zato jih je potrebno posaditi ena-
ko globoko, kot so rastle v loncu ali drevesnici. 

Spomladanska resa s strokovnim imenom 
Erica carnea, ki jo najdemo skoraj po celi Slove-

niji, je veliko manj zahtevna za tla in vodo kot vre-
sa, zato lahko vidimo zelo lepe rastline na mar-
sikaterem vrtu. Posebno pogosto jih zasajamo 
na pokopališčih. 

Resa je grmiček z navzgor rastočimi vejicami 
in drobnimi igličastimi listi v vretencih. Na kon-
cu vejic so v pokončnih enostranskih grozdih 
drobni cvetovi. Cvetovi so dolgi do pol centime-
tra v raznih tonih rdečkaste barve. Znanih je ve-
liko sort. Razlikujejo se po bujnosti rasti grmičk-
ov ter po barvi cvetov, ki prehajajo od bele do te-
mno rdeče barve. Podobno kot vrese tudi rese 
vrtnarji barvajo v nenaravne barve.

POMLAD SREDI JESENI

Jablana cveti kot za stavo

V teh dneh je v sadovnjaku pri Celinšku v 
Mozirju zacvetela jablana. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

Vreme nas preseneča iz dneva v dan, še vre-
menarji s svojimi napovedmi ne napovedo ve-
dno tega, kar nas čaka, ko stopimo iz hiše. V teh 
dnevih pa se je v sadovnjaku pri Celinšku v Mo-
zirju zgodilo nekaj precej neobičajnega, saj je 
zacvetela jablana.

Neobičajnega zato, ker bi morala po ustalje-
ni poti cveteti aprila ali maja, ne pa sedaj. A je 
očitno toplo vreme, ki spremlja letošnjo jesen, 
s temperaturami med 15 in 20 stopinj Celzija, 
sprožilo naravni postopek in omogočilo to cve-
tenje. Ko se bodo temperature spustile na viši-
no okoli ledišča, bodo cvetovi gotovo odpadli. Ali 
pač ne in se bodo iz cvetov razvili plodovi?

Benjamin Kanjir

CENTER RINKA SOLČAVA

Izdali zemljevid 
kulinarične 

ponudbe 
Solčavskega

V okviru dogajanj 3. Festivala ovčje volne Bic-
ka je Center Rinka v sodelovanju s ponudniki iz-
dal kulinarični zemljevid Solčavskega. Na ze-
mljevidu je umeščenih dvajset ponudnikov ve-
činoma lokalne kulinarike, najti je tudi klasično 
gostilniško ponudbo. Na zemljevidu se predsta-
vljajo tako gostilne kot turistične kmetije in pla-
ninske koče ter penzioni. Na zadnji strani so opi-
si, kaj imajo na jedilnem listu in pri kom od njih 
je moč kupiti dobrote tudi za domov.

Tokratna izdaja je testnega značaja. Na pod-
lagi dobljenih pripomb in predlogov načrtujejo s 
sofinanciranjem sredstev Leader v prihodnjem 
letu izdelati in izdati bolj izpopolnjeno izdajo, je 
povedal direktor centra Marko Slapnik in dodal, 
da so dobili že nekaj povratnih informacij, kar je 
bil tudi namen tokratne izdaje. Nekaj obiskoval-
cev se je že podalo po poti predstavljene ponud-
be, v centru pričakujejo tudi sodelovanje nekate-
rih dodatnih lokalnih ponudnikov kulinarike.

Marija Lebar
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TEDEN OTROKA V REČIŠKEM VRTCU

Razgibavali so se po 
medvedovih stopinjah

»Medved« je udeležence pohoda vodil do posameznih postaj, kjer so izvajali 
razne gibalne naloge. (Foto: MŠ)

Teden otroka v vrtcu Rečica ob 
Savinji od 7. do 11. oktobra so po 
besedah vodje rečiške enote Jerice 
Atelšek obeležili z različnimi dejav-
nostmi. Pripravili so dneve odprtih 
vrat, na katere so povabili otroke, ki 
ne obiskujejo vrtca. Ti so se pridru-
žili varovancem vrtca in si z njimi 

ogledali igrico Medved Štef, ki so jo 
pripravile strokovne delavke. Izde-
lovali so medvedke, peli in igrali na 
male ritmične instrumente, plesali 
so v velikih čevljih in škornjih ter se 
sladkali na kostanjevem pikniku. 

Osrednja prireditev je bila 9. ok-
tobra, ko so se odpravili z »medve-
dom« na aktivni pohod po njegovih 

stopinjah. »Medved nas je vodil do 
posameznih postaj, na katerih smo 
izvajali različne gibalne naloge. Na 
pohodu so se nam pridružili star-
ši in stari starši. To nas še posebej 
veselili, saj smo tako medsebojno 
spodbujali in bogatili medgenera-
cijske odnose,« ni skrivala zadovolj-

stva Atelškova in poudarila, da do-
bre volje tudi dež ni skazil. Celo na-
sprotno – tako so še bolj intenzivno 
doživljali raznolikost narave. V vrtcu 
pa so jih čakali čaj, jesenske dobro-
te, ki so popestrile njihovo druženje, 
in nagrada – odtisi štampiljk, ki jih je 
delil medved.

Marija Šukalo

5. DNEVI ZAŠČITE IN REŠEVANJA V VELENJU

Reševali in preverjali usposobljenost raznih enot 

Ob prometni nesreči s prisotnostjo nevarnih snovi opravijo detekcijo in 
reševanje posebej za to usposobljeni gasilci. (Foto: Jože Miklavc)

V mesecu požarne varnosti so v 
Velenju pripravili največjo letošnjo 
»učilnico varnosti« v državi. Na njej 
so sodelovali domala vsi akterji, 
vključeni v ta sistem tako ob more-
bitnih naravnih nesrečah, požarih, 
prometnih, delovnih in drugih ne-
srečah, celo diverzijah oziroma so-
vražnih napadih. 

Prisotnih je bilo izjemno veliko 
število predstavnikov in skupin, in-
stitucij ter pripadnikov Slovenske 
vojske, policije, civilne zaščite, Rde-
čega križa, izobraževalnih institucij, 
specializiranih zavodov in inštitutov, 
proizvajalcev zaščitne, gasilske ter 
druge tehnične opreme. V razstav-
nih paviljonih in na specializiranem 
poligonu je sodelovalo zelo veliko 
razstavljavcev, potekala so strokov-
na posvetovanja, izobraževalne de-
lavnice ter različna tekmovanja. 

Med drugim je bilo zelo odmev-
no merjenje znanja reševalnih ekip 

civilne zaščite in Rdečega križa ter 
prvenstvo Gasilske zveze Slove-
nije. Elitno je bil izveden tudi »tek 
112« okrog Škalskega jezera. Še 
posebej je pritegnila osrednja ga-
silsko reševalna vaja, v kateri je so-
delovalo skoraj sto gasilcev, reše-
valcev, policistov, varnostnikov, he-
likopterska enota SV idr..

V športnih aktivnostih so sodelo-
vali tudi občani občin Zgornje Sa-
vinjske doline, nekateri so si orga-
nizirano ali samoiniciativno ogle-
dali izjemno zanimivo dogajanje, 
razstavljeno tehniko, prikaze reše-
vanja, gasilsko in tehniko special-
nih reševalcev ter drugo. Največja 
pozornost je bila usmerjena v osre-
dnjo vajo, ki je potekala na avtobu-
sni postaji v središču Velenja, do-
bre uvrstitve na gasilskem poligo-
nu pa so si tudi tokrat prislužili čla-
ni PGD Rečica ob Savinji.

Jože Miklavc

Občina Gornji Grad v svojem imenu in po pooblasti-
lu Atrij stanovanjska zadruga z.o.o. na podlagi javnega 
razpisa za oddajo neprofitnih stanovanj v najem (obja-
vljenega na spletni strani: www.gornji-grad.si) objavlja

JAVNI POZIV
za oddajo vlog za dodelitev neprofitnih stanovanj 

v najem

Predmet razpisa sta:
1. dvosobno stanovanje, v izmeri 75,36 m², Attemsov trg 23, Gor-

nji Grad
2. trosobno stanovanje, v izmeri 137,26 m², Attemsov trg 23, Gor-

nji Grad.

Razpisni postopek:
1. Na razpis se lahko prijavijo prosilci, ki imajo stalno bivališče v Ob-

čini Gornji Grad in so državljani Republike Slovenije.
2. Čas razpisa je od 25. oktobra do vključno 7. novembra 2013 do 

12.00 ure.
3. Razpisne pogoje in vlogo dobijo prosilci na sedežu Občine Gor-

nji Grad, Attemsov trg 3,Gornji Grad in na spletni strani občine: www.
gornji-grad.si.

4. Pisne vloge s priloženo ustrezno dokumentacijo se vložijo osebno 
ali po pošti v zaprti kuverti s pripisom »Vloga za dodelitev neprofitne-
ga stanovanja – NE ODPIRAJ« na naslov: Občina Gornji Grad, Attem-
sov trg 3, Gornji Grad.

Dodatne informacije lahko dobite na telefonski številki (03) 839-18-
50, Erika PODBREŽNIK.

OBČINA GORNJI GRAD
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MARIJA HEUTGENS IZ ŠMIKLAVŽA

Njen dom bogati preko 200 vezenih prtov

Marija Heutgens je za številne prijateljice pripravila domačo razstavo, na kateri je prikazala le majhen 
del svojih vezenih izdelkov. (Foto: Štefka Sem) 

Novoštiftčanka Marija Heutgens je ob na-
šem obisku ravno dopolnila 82 let, a je ak-
tivna kot kakšna mladostnica. Ker živi sa-
ma, tudi za vse poskrbi sama. Hiša in nje-
na okolica je skrbno urejena, vsepovsod je 
polno cvetočih rož, vrt je urejen, pa kljub te-
mu še najde čas za vezenje, ki je del njene-
ga vsakdana.

NJENI PRTI PRAVA ZAKLADNICA BARV IN 
TEMATIK 

Vezla je že kot deklica, a zdaj v svojih zlatih le-
tih je svoje znanje še izpopolnila. Pred časom je 
za svoje prijateljice pripravila razstavo prtov in 
zaves, ogledale so si jo vezilje z Rečice ob Savi-
nji, ki jo tudi vabijo na svoje razstave, na svoj ra-
čun pa so prišle tudi vezilje iz Gornjega Grada, 
Nove Štifte in Mengša, ki so lahko občudovale 
množico Marijinih ročnih del.

Heutgensova je pred 13-timi leti izgubila mo-
ža, kar naenkrat je bilo časa preveč in osamlje-
nost je zapolnila z vezenjem. Doslej je naredila 
preko 200 prtov, nekaj obogatenih s križci, dru-
ge s polnim vezenjem, po tečaju vezenja v reši-
lje tehniki pa veze zavese in prte tudi v tej tehni-
ki. Njeni prti so prava zakladnica barv in tema-
tik. Krasijo njen dom, veliko pa jih podari za ra-
zna darila. Njeni prti krasijo tudi oltarje v novo-
štiftni cerkvi. Le-ta je ena redkih, ki ima na vseh 
oltarjih prte z enakim vzorcem, za kar je poskr-
bela Heutgensova. Redno skrbi tudi za obleke ki-
pa Marije.

S TREBUHOM ZA KRUHOM V NEMČIJO
Heutgensova je dobršen del svojega življenja 

preživela v Nemčiji. Pred tem je delala v Svilani-
tu, a s plačo, ki jo je dobivala, z mamo nista mo-
gli odplačevati kredita za obnovo hiše. Odločila 
se je, da gre s trebuhom za kruhom in se ustali-
la v Düsseldorfu. Podnevi je delala v šivalnici, ob 
večerih v gostilnah, kuhala je tudi v dijaškem do-
mu, vse za večji zaslužek. Tam je spoznala tudi 
svojega moža, Nemca, ki se je z njo leta 1994 
preselil v Slovenijo. 

Njen mož, ki je bil vdovec, je imel dva otroka, 
s katerima še sedaj vzdržuje stike, še več, kljub 
svojim letom enkrat letno sede v avto in se od-
pelje na 800 kilometrov dolgo pot, da obišče 
moževo hčerko. V Nemčiji je bilo veliko lažje z 
materialom za vezenje, je povedala sogovorni-
ca. Tam še sedaj kupi prte, ki imajo že narisa-
no sliko in dodano prejico, zato je delo veliko laž-
je. Marija svoje znanje zelo rada deli z drugimi. Z 
veseljem jih pouči, predvsem pri vezenju v reši-
lje tehniki pomaga z vzorci, je povedala ena od 
njenih učenk. 

Heutgensova je skromna ženska polna ener-
gije, ki pravi, da zjutraj zgodaj vstane, da za-
lije vse rože okrog doma. Nato postori vse na 
vrtu in okrog hiše, nakar pride čas za kuhanje 

kosila. Kljub temu da živi sama, so kosila ra-
znovrstna, po kosilu pa je čas za enourni po-
čitek. Popoldnevi in večeri so namenjeni veze-
nju. Doma še vedno pridela vse, kar potrebu-
je. Vrt in njiva sta zakladnica zelenjave, v sa-
dovnjaku zrastejo jabolka, paradižnik je v kori-

tih ob hiši, tudi kuhanja žganja se loti. A najlep-
ši čas dneva je, ko v roke vzame šivanko in se 
zatopi v barvne kombinacije in vzorce prtov. To 
je delo, ki jo sprošča in jo ohranja aktivno, za-
dovoljno in srečno.

Štefka Sem

ČEBELARSKA DRUŽINA JANEZA GOLIČNIKA MOZIRJE

Obnovili po toči uničen čebelnjak

Čebelnjak, ki stoji ob mozirski športni dvorani, z novo strešno kritino. (Foto: Benjamin Kanjir)

Toča, ki je v začetku letošnjega maja klestila 
po Zgornji Savinjski dolini in poškodovala mno-
ge objekte, ni prizanesla niti šolskemu čebelnja-
ku v Mozirju. Za jajce velika zrna so prerešetala 
streho in jo popolnoma uničila.

Čebelarjem ni preostalo drugega, kot da se 
odločijo za temeljito sanacijo objekta, ki sto-
ji ob mozirski športni dvorani. Zataknilo pa se 
je pri denarju. »Ni problem opraviti marsikatero 
prostovoljno uro in s tem poceniti projekt, vse-
eno pa je bilo potrebno kupiti določene materi-

ale za obnovo,« je povedal predsednik družine 
Ivan Čopar. 

Stopili so skupaj in obnovili zunanjost ter 
okolico, najdražji del pa je bila seveda stre-
šna kritina in njena montaža. Tu jim je na po-
moč priskočil Jani Slemenšek. Podaril jim je 
delo in strešno kritino. Slednjo je strokovno 
namestil, tako da bo odslej kljubovala vsem 
vremenskim razmeram, tudi najbolj ekstre-
mnim. 

Benjamin Kanjir
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Krepak imunski sistem za zdravo 
jesen

Camu camu velja za enega najboljših virov vitamina C na planetu.

60. GOSTINSKO-TURISTIČNI ZBOR SLOVENIJE

Visoko priznanje Vili 
Herberstein

Lepo ohranjena in vzdrževana 160 let stara Vila Herberstein ima več kot 
štiridesetletno tradicijo namestitvene in kulinarične ponudbe.

Na jubilejnem 60. gostinsko-turi-
stičnem zboru, ki je bil 9. oktobra, 
je Vila Herberstein prejela visoko 
priznanje, ki ga podeljuje Turistično 
gostinska zbornica Slovenije.

V obrazložitvi priznanja je za-
pisano: »Vila Herberstein, Gore-
nje gostinstvo d.o.o., prejme pri-
znanje za dolgoletno uspešno po-
slovanje in prispevek h kakovosti 

gostinstva. Vrhunska namestitve-
na in kulinarična ponudba v le-
po ohranjeni in vzdrževani 160 let 
stari Vili Herberstein ima več kot 
štiridesetletno tradicijo. Restavra-
cijo izjemno cenijo poslovni go-
stje velenjske industrije. Uvrščena 
je tudi med 100 najboljših sloven-
skih gostišč.«

PR

EVA ŽONTAR, 
absolventka biologije

Jesen je za marsikoga najlep-
ši del leta, če je le ne zaznamuje-
jo nadležna sezonska obolenja. 
Razlog zanje se skriva v oslablje-
nem imunskem sistemu, ki ga na-
gle spremembe temperatur, veter 
in vlaga presenetijo in zaposlijo do 
te mere, da se ne more več braniti 
pred vdorom patogenih mikroorga-
nizmov iz okolja. 

Da bi se izognili zamašenemu 
nosu, glavobolu in prisilnemu le-
žanju v postelji, moramo okrepi-
ti naš imunski sistem, to pa ni ve-
dno lahka naloga. Že med letom 
moramo skrbeti za zaužitje za-

dostnih količin vitaminov in mi-
neralov, ki jih najdemo v svežem 
sadju in zelenjavi. Mnogi izmed 
njih, na primer vitamin C, deluje-
jo kot antioksidanti in nevtralizira-
jo škodljive učinke prostih radika-
lov, ki jih imajo ti na celice in tki-
va v telesu.

 Z uživanjem čim večjih koli-
čin antioksidantov zmanjšujemo 

t.i. oksidativni stres, zaradi katere-
ga je naše telo čedalje bolj izčrpa-
no, imunski sistem pa vse šibkej-
ši. Antioksidante vsebuje le hrana 
rastlinskega izvora, pri tem pa ve-
lja, da je raznolikost ključ do zdrav-

ja – posegajmo po različnih vrstah 
sadja, zelenjave, žitaric, semen in 
oreškov, saj želeni učinek doseže-
mo le z antioksidanti iz raznolikih 
virov. 

Pozno jeseni se nabor sezon-
skega sadja, ki bi krepilo naš imun-
ski sistem, zoži. Poleg citrusov, ja-
bolk, kakijev in še nekaterih manj 
pogostih domačih sadežev, lahko 

svojo prehrano obogatimo tudi s 
tako imenovanimi superživili. Med 
njimi velja camu camu za enega 
najbolj primernih, če se želimo z 
njim zavarovati pred sezonskimi 
obolenji. Gre za rdeče-zelene plo-

dove, ki v velikosti oliv rastejo na gr-
mičastih drevesih v porečju južno-
ameriške Amazonke. Camu camu 
velja za enega najboljših virov vita-
mina C na planetu, saj ta pomemb-
ni antioksidant zavzema kar 12 od-
stotkov njegove suhe mase. 

Pri nas je camu camu dostopen 
v posušeni in v prah zmleti obliki, 
dodajamo pa ga lahko v vodo, sa-
dne in zelenjavne napitke, smutije 
in sadne solate. Ker vsebuje več vi-
tamina C kot katero koli drugo sad-
je, lahko z rednim uživanjem pre-
prečimo ali omilimo simptome 
blažjih sezonskih obolenj, kakr-
šna sta prehlad in gripa. V prehra-
no ga je najbolje vključiti skupaj s 
svežim sezonskim sadjem in zele-
njavo – poskusite na primer z na-
pitkom, ki ga v mešalniku pripravi-
te iz olupljene pomaranče, jabolka, 
šopa peteršilja, žličke camu camu 
v prahu in vode. 
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OTOVA TISA MED NAJSTAREJŠIMI V SLOVENIJI

Ni je pokončal požar, ona pa je domače živali
Tisa je v Sloveniji še vedno nekoliko ekso-

tično drevo. Je iglavec, njene veje spominja-
jo na vejice jelke, le da je po svoje še lepša, 
bolj svetleča in ob dobri letini odeta v rjav-
kasto cvetje, na jesen pa posuta z drobnimi, 
najprej zelenimi storžki, kasneje rdečimi plo-
dovi. Taxsus baccata je med vsemi našimi 
drevesi poznana tudi kot strupeno drevo. Je 
trdoživa in dosega visoko starost, preživi več 
deset človeških rodov. 

Z zelo starim primerkom smo se srečali na 
domačiji Franca Nadlučnika v Krnici nad Luča-
mi. Srednje velika kmetija Otovih z 32 ha zemlje 
in gozda je ujeta med gozdnato območje pod 
planino Rogatec, na ves dan osončeni legi pa 

ZANIMIVOSTI NARAVE

Jurček povej, 
kje so tvoji 
sorodniki 

»zdej«
Korenjak, ki ga je pred dnevi v gozdu – toč-

na lokacija se seveda ne pove – odkril vnet go-
bar Brane Solar z Rečice ob Savinji, je že končal 
na tak način, kot se spodobi za čvrstega, dober 
kilogram težkega jurčka. Tako je Brane tisti dan 
kaj hitro prenehal z gobarjenjem. Saj veste: za-
kon pravi samo 2 kilograma. 

MŠ

se ukvarjajo z drobnim kmetijstvom, živinorejo 
in predelavo doma posekanega lesa. 

Domačija je zelo stara, saj je tu nad Lučami 
(Nadlučnik) živelo že več deset generacij. Leta 
1898 je požar uničil hišo, svinjake, kašto, ma-
ma Marija pa je v zadnjem trenutku rešila iz di-
ma in plamenov komaj trimesečno hčerko Mici-
ko. Požar, ki ga tu, več sto metrov nad vodnim vi-
rom ni bilo mogoče gasiti, je ožgal tudi mogoč-
no tiso, ki je rasla ob poslopjih. Kasneje se je, kot 
po čudežu, obrasla in nadaljevala svoj življenj-
ski ciklus. Danes se z vrhom razgleduje nad sta-
rim sadovnjakom in celotnim posestvom Otovih. 

Franc Nadlučnik se spominja, da se je na tem 
strupenem drevesu, ki ima obraščene veje sko-
raj do tal, zastrupila kravica, dve telici in menda 
tudi rogati damjak. Naj bi zadoščalo le malo ve-
jic ali semen za smrtno dozo. 

Zavod za spomeniško varstvo jo je zaščitil kot 
naravno dediščino posebnega pomena, zato se 
drevesu nasmiha še dolgo življenje. Okrog 12 
metrov visoko drevo meri slab meter v premeru, 
obseg pa je, laično izmerjeno, okrog 2,80 metra 
v višini prsi. Z meritvijo se je strinjala tudi gospo-
dinja Zofija, ki je za ta namen prinesla »muškrin« 
meter, dovolj dolg, da je objel tisino podnožje. 

Vodja nazarske območne enote Zavoda za 
gozdove Slovenije Toni Breznik nam je povedal, 
da je Otova tisa zares velika in zelo stara, da pa 
v Sloveniji še vedno prednjačijo nekatere druge.

»Tiso pri Nadlučniku poznam le bežno. Goz-
darji krajevne enote Luče so drevo pred časom 
neuradno izmerili, podatki so le orientacijski. V 
Sloveniji je tisa samoniklo drevo in raste raztre-
seno po vsem teritoriju. Les tise je kvaliteten (trd, 
elastičen) in plemenite rdečerjave barve. V pre-
teklosti so ga uporabljali za rezbarjenje, pod-
stavke za lovske trofeje, umetniške izdelke (an-
gleško pohištvo) ter za orožje (kopita), ščite, ko-
pja, loke, glasbene instrumente idr.. Prav zato so 
jo preveč izsekali in že nekaj časa spada med 
zaščiteno vrsto. 

V gozdovih je te vrste dreves le še za vzorec. 
Kar nekaj teh dreves pa še najdemo po kmeč-
kih dvoriščih, parkih, botaničnih vrtovih in dru-
god. Največja slovenska tisa je Vrablova tisa na 

Zgornjem Slemenu na Kozjaku z obsegom 440 
cm in višino 13 m, sledi ji Juršev tisovec v Logu 
pri Limbušu s 437 cm v premeru in višino 14 m, 
poznane so še nekatere druge. Solčavska tisa je 
nekoliko tanjša, vendar je z ocenjeno starostjo 
krepko čez 900 let med najstarejšimi slovenski-
mi drevesi. V moji mladosti so govorili, da je sta-
ra kar 3.000 let,« je povedal Breznik. 

Vsekakor bo Otova tisa iz Krnice v naslednjih 
stoletjih postala še bolj zanimiva in predvsem … 
zelo stara.

Jože Miklavc

Otova tisa v Krnici je stara med 800 in 900 let. 
(Foto: Jože Miklavc)

Franc Nadlučnik obseže le tretjino debla mogočne »kisovne«. (Foto: Jože Miklavc)
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TRADICIONALNI POHOD KONJEREJSKEGA DRUŠTVA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Množičnega druženja ni zmotil niti dež

Konjenike so se na pohod odpravili v deževnem vremenu. (Foto: Marija Šukalo)

Pred odhodom na pot je bilo potrebno pregledati 
konjsko »obutev« in jo pritrditi, da živali ne 
postanejo »bose«. (Foto: Marija Šukalo)

Da so navajeni vsega hudega, so drugo 
soboto v oktobru dokazali člani Konjerejske-
ga društva Zgornje Savinjske doline. V dežev-
nem vremenu so se namreč odpravili na po-
hod s svojimi štirinožnimi prijatelji. Druženja se 
je udeležilo več kot petdeset konjenikov in voz-
nikov dvovpreg. 

Tokrat so udeleženci tradicionalnega jesen-
skega pohoda spoznavali nazarsko občino. Na 

štartu pri Ferdinandu Weissu v Spodnjih Krašah 
sta jim pozdravne besede namenila predsednik 
društva Janko Prislan in nazarska županja Maj-
da Podkrižnik. Slednja jim je zaželela prijetno je-
žo in varno pot po premočeni trasi. To so ude-
leženci premagovali ob vodji pohoda Weissu in 
najstarejšemu udeležencu Ivanu Rakunu.

Ljubitelji konj so se podali ob levem bregu 
Drete mimo Pustega Polja do Kokarij in naprej 
po desnem bregu do Nazarij. Po krajšem počit-

ku so se nato podali ob Savinji preko Spodnjih in 
Zgornjih Pobrežij nazaj v Spodnje Kraše. 

Na cilju je gostitelj poskrbel za tekoče »rcnije« 
proti prehladu za udeležence in počitek za živa-
li. Po besedah podpredsednika društva Weissa 
so s številno udeležbo dokazali, da so tako člani 
kot njihovi grivasti lepotci pripravljeni na vse ovi-
re. Druženja in dobre volje namreč ne more zmo-
titi niti deževje. 

Marija Šukalo

VRTEC GORNJI GRAD

Dobrodelnost in druženje sta si podali roke

Turistično društvo je posodilo stojnice, kjer so 
zbrane stvari čakale na starše, da jih vzamejo za 

svoje otroke. (Foto: Štefka Sem)

Stojnice so vabile k izbiri otroških oblačil, obutve in igrač. (Foto: Štefka Sem)

V gornjegrajskem vrtcu so ob tednu otroka 
pripravili več dogodkov. Ob tradicionalnemu sre-
čanju otrok in staršev ob prihodu tetke Jeseni so 
pripravili zbiranje in zamenjavo rabljenih obla-
čil, obutve in igrač. Stvari so zbirali tako v vrtcu 
kot na nižji stopnji gornjegrajske šole. Turistično 
društvo je posodilo stojnice, kjer so zbrane stva-
ri čakale na starše, da jih vzamejo za svoje otro-
ke oziroma za tiste, ki jih potrebujejo. 

Odziv staršev je bil pri zbiranju precej večji kot 
pri izdaji. V vrtcu so menili, da je bilo najverjetne-
je marsikomu neprijetno poseči po zbranih stva-
reh, četudi bi mu prišle prav. Pomanjkanja na-
mreč nihče ne pokaže rad. Veliko zbranih stvari 
je zato pristalo v vrečah, ki so jih odpeljali Niki Ri-
felj iz krajevnega odbora Rdečega križa. Zaradi 
slabega vremena tega letos niso opravili otroci, 
čeprav so se akcije zelo veselili.

Jesenski piknik so letos pripravili malce dru-
gače. Otroci so starše povabili na orientacijski 
pohod, kjer so na štirih različnih točkah odkriva-
li skrivnosti jeseni, druženje pa so ob pečenem 
kostanju in drugih dobrotah zaključili na igrišču. 
Ustvarjalne delavnice so jih tam vabile k izdela-
vi različnih izdelkov, igrala pa so vabila k druže-
nju vse generacije.

Štefka Sem
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SVETOVNI DAN TURIZMA

Mozirjani praznik obeležili s pohodom

Na pohod se je podalo okoli petdeset Mozirjanov. (Foto: Benjamin Kanjir)

Ob letošnjem svetovnem dnevu turizma so 
se Mozirjani podali na pohod. Po lanskem pra-
znovanju stodvajsete obletnice delovanja Turi-
stičnega društva Mozirje je bilo letošnje vzduš-
je manj uradno.

Tako se je okoli petdeset domačinov 8. okto-
bra zbralo sredi mozirskega trga. Pozdravil jih je 
predsednik društva Andrej Klemenak in v uvo-
dnih besedah opisal namen dneva turizma. Mo-
to letošnjega je Turizem in voda, saj so vodni viri 
za razvoj turizma zelo pomembni, ob tem pa so 
zavoljo njega tudi bolj obremenjeni. 

Vzdušje med pohodniki je bilo prešerno, zato 
so se vsi zadovoljni podali na mlinsko cesto, za 
cerkvijo in proti Trnavčam. 

Že po dobre pol ure hoje je sledil postanek na 
kmetiji Košutnikovih. Domači so pohodnikom 
pripravili obilno malico, narezali suhomesnatih 
dobrot, domačega kruha in peciva. Čez vse to je 
bilo primerno popiti tudi kakšen kozarec doma-
čega jabolčnika, ki se ponaša z mnogimi najviš-

jimi priznanji z različnih ocenjevanj. 
Po dobrodošlem okrepčilu so pohodniki na-

daljevali pot navzdol skozi gozd in počasi prišli 
do cilja pri lovskem domu. Tam pa so se udele-

žili priložnostne slovesnosti, na kateri so podelili 
priznanja in plakete letošnjega ocenjevanja jav-
nih ustanov.

Benjamin Kanjir

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

V novo sezono 
z novim 

trenerjem
Jutri se za nazarsko članstvo moštvo košar-

karjev pričenja nova sezona. Po izpadu iz 3. li-
ge se bodo borili v 4. SKL vzhod, ki bo glede na 
sestavo ostalih moštev izjemno zanimiva. Pred 
novo sezono so Nazarčani doživeli spremembo 
na trenerskem stolčku. Novi trener je postal sta-
ri znanec košarkarskih igrišč Rajko Rituper, ki je 
pred dvema sezonama igral v nazarskem dre-
su.

Jedro ekipe ostaja podobno lanskemu, so se 
pa članski ekipi pridružili še mladinci Matic Za-
ger, Nejc Tevž in Andrež Metulj. Ti bodo šli po sto-
pinjah Jureta Mazeja, ki ima že nekaj članskih 
izkušenj, in nabirali prepotrebne izkušnje za pri-
hodnost.

Po daljši odsotnosti se na košarkarska igri-
šča vrača nekdaj najboljši nazarski košarkar 
Iztok Zakrajšek. Pomembna okrepitev bo tudi 
25-letni branilec Moris Krašovic, ki se je v mla-
dinskih selekcijah kalil pri polzelskih Hopsih, v 
nekaj zadnjih sezonah pa igral za ekipo Vranov 
z Vranskega. 

Kadrovske spremembe bodo pomenile nov 
zagon za dobro in uspešno sezono, veliko pa 
bo pomenila spodbuda s tribun. Igralci navija-
čem obljubljajo boj za vsako žogo na vseh tek-
mah v novi sezoni. Prvo tekmo bodo igrali v go-
steh v Vojniku.

RM

VRTEC NAZARJE

Ob pomoči animatork ustvarjali z 
jesenskimi plodovi

Otroci so naredili lasulje, verižice, medvedka in lutke. (Foto: Marija Šukalo)

V nazarskem vrtcu so tretjo sredo v oktobru 
pripravili praznovanje jeseni. Ob tej priložnosti 
so strokovni delavci v goste povabili tudi otroke, 
ki te ustanove ne obiskujejo, prvošolčke in njiho-
ve spremljevalce. 

Prijeten kulturni program, ki so ga varovan-
ci vrtca in prvošolčki namenili svojim staršem 
in ostalim obiskovalcem, je v nadaljevanju obe-
tal zanimivo druženje ob različnih delavnicah. 

Te so bile jesensko obarvane. Otroci so ob po-
moči animatork izdelovali lasulje iz listja in tra-
ve ter različnih gozdnih plodov. Nato so silhueti 
lutke izdelali verižico. Veliko energije so name-
nili tudi izdelavi medvedka gibalčka in lutk iz je-
senskih plodov. Ob počitku so se sladkali s ko-
kicami, pečenim krompirčkom in pečenim ko-
stanjem. 

Marija Šukalo
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REGIJSKO TEKMOVANJE GASILSKE MLADINE 
V PREBOLDU

Med tekmovalci tudi 
zgornjesavinjski 

mladi gasilci 
V Preboldu je 12. oktobra potekalo tekmova-

nje gasilske mladine Savinjsko-šaleške regije. 
Udeležili so se ga pionirji in pionirke ter mladinci 
in mladinke iz gasilskih zvez Šaleške in Zgornje 
Savinjske doline, Žalca in Prebolda, ki so se na 
tekmovanjih svojih zvez uvrstili na prva tri me-
sta. Pionirji in pionirke so se preizkusili v vaji z 
vedrovko, mladinci in mladinke pa v mokri vaji 
s hidrantom. 

Med pionirji so prvo mesto zasedli PGD Reči-
ca ob Savinji, za njimi so se uvrstili Andraž nad 
Polzelo in Drešinja vas. Med deklicami so bile 
najboljše PGD Velika Pirešica pred Mozirjem in 
Škale 2. V mladinski konkurenci so pri fantih sla-
vili PGD Vinka gora, ki so za sabo pustili Dreši-
njo vas in Kaplo Pondor. Med dekleti pa so bile 
najboljše PGD Braslovče pred Mozirjem in Reči-
co ob Savinji. 

Tekmovanja so se udeležili tudi pionirji PGD 
Pobrežje ob Savinji, ki so zasedli šesto, in Go-
rica ob Dreti enajsto mesto, v dekliški kategori-
ji Rečica ob Savinji sedmo in Šmartno ob Dre-
ti enajsto mesto, mladinci Nazarje so pristali na 
šestem, Pobrežje na devetem in Mozirje na de-
setem mestu. 

Marija Šukalo

IZLET ŠPORTNEGA DRUŠTVA GMAJNA VARPOLJE

V družbi gospodične Eleonore na 
gradu Struga

Gmajnčani z gospo Eleonoro na gradu Struga.
Člani varpoljskega športnega društva se po 

uspešno zaključeni sezoni rekreacije, tako špor-
tne kot delovne, podajo na izlet. Tokrat so obi-
skali lepote Dolenjske in Bele Krajine. Ogledali 
so si od treh far na Rosalnicah do tkanja lanu in 
izdelave pisanic v Adlešičih, pot pa jih je zane-
sla še v Gadovo deželo cvička in na grad Stru-
go pri Otočcu. 

Prav slednji »živi« grad oziroma živ prikaz obu-
janja zgodovine srednjega veka na Slovenskem, 

ki sta ga na izviren način prikazala prikupna go-
spa Eleonora in kovač Borimir, je bil prava paša 
za oči in poživitev deževnega popoldneva.

Prijetno druženje starih in mladih Gmajnča-
nov se je ponovilo čez teden dni, ko se je drušči-
na z izleta spet zbrala in ob kostanjevem pikniku 
v svojem športnem parku podrobno pregledala 
slikovno gradivo dogajanj, seveda s šaljivimi ko-
mentarji v režiji fotografa Tomija.

Franjo Pukart

GORNJESAVINJSKI SMUČARSKI KLUB MOZIRJE

Pomerili so se na portoroškem snegu

Na petdeset metrov dolgo in deset metrov široko progo do obale so se podali tudi mali smučarji iz 
Gornjesavinjskega smučarskega kluba Mozirje. (Foto: Mateja Kac)

Stopnišče, ki pri portoroškem hotelu Bernar-
din vodi od cerkve na vrhu hotelskih kompleksov 
do obale, je bilo 14. oktobra ob prijetno toplih je-
senskih temperaturah odeto v snežno preobleko. 
V okviru kampanje vračanja otrok na sneg je na-
mreč potekala prireditev Beli cirkus na morju, ki 
so se je udeležili tudi mali smučarke in smučar-
ji Gornjesavinjskega smučarskega kluba Mozirje.

Prvo, čeprav začasno, slovensko smučišče 
ob morju so preizkusila številna znana imena. 
Od Bojana Križaja, Urške Hrovat, Dava Karni-
čarja, Filipa Flisarja, Andreja Šporna do še aktiv-
nih Mitja Valenčiča in Matica Skubeta. Omenje-
ni so na prizorišče prispeli z jadrnicami, nato pa 
so smučarsko znanje prikazali na petdeset me-
trov dolgi in deset metrov široki progi, na katero 
so organizatorji raztegnili 250 kubičnih metrov 
umetno pripravljenega snega.

Na nenavadno smučarsko prizorišče so se po-
dali tudi mali smučarji iz Mozirja. Progo so preiz-
kusili v popoldanskem času. Med količke se je po-
dalo kar sto tekmovalcev iz Slovenije in Italije. Mo-
zirjani so bili zelo dobri. Alen Hriberšek, Lana Pu-

šnik, Patrik Fabjan in Maja Sedovnik so tako do-
kazali, da je klub oziroma trenerji na pravi poti. Fa-
bjan se je na tekmi uvrstil na tretje, Maja Sedovnik 

pa je na portoroškem snegu dosegla čas dneva 
in se povzpela na zmagovalno stopničko. 

Benjamin Kanjir
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OBVESTILO BRALCEM
Bralce Savinjskih novic obveščamo, 

da zaradi praznikov 31. oktobra in 1. no-
vembra naslednja številka izide že v sre-
do, 30. oktobra, zato je rok za oddajo 
čestitk, zahval in malih oglasov za tisto 
številko v ponedeljek, 28. oktobra 2013, 
do 12. ure.

ODBOJKARSKI KLUB MOZIRJE

Na domačem terenu do prvih drugoligaških točk

Mozirske odbojkarice so dobro začele tekme v drugi ligi. (Foto: Benjamin Kanjir)

Članice mozirskega odbojkarskega kluba, 
ki jih od letos vodi David Skok, so v novi sezo-
ni zakorakale iz tretje v drugo ligo. Na drugi pr-
venstveni tekmi in prvi na domačem parketu so 
si s trdo borbo in veliko željo priborile prvo leto-
šnjo zmago.

V soboto, 12. oktobra, so na prvi tekmi v drugi 
ligi gostovale v Zrečah, pri tamkajšnji ekipi Swa-
tycomet Zreče. Domačinke so prikazale boljšo 
igro, zato so jim Mozirjanke, morda tudi zavo-
ljo rahle treme v uvodnem srečanju, težko pari-
rale. Ekipa je bila delno okrnjena, zato dekleta ni-
so zmogle pokazati vsega, kar se učijo na trdih 
treningih v Športni dvorani Mozirje. Izgubile so 
brez dobljenega niza na -18, -17 in -18.

Povsem drugače pa so na parket stopile to 
soboto. Trener David Skok je napovedal zmago, 
kar se jim je na koncu tudi izšlo. Mozirjanke so 
proti motiviranim puncam ekipe iz Benedikta, ki 
so imele s sabo bučno spremljavo s tribun, za-
čele zelo dobro. Odlične so bile v bloku, enako 
dobre pri udarcih žoge preko mreže, ki so jo go-
stje le s težavo zaustavljale. Prvi niz je tako pri-
padel domačinkam z rezultatom 25:15. 

V drugem nizu so se stvari malce zapletle in 
niso več šle na račun domačink. Navijači ekipe 
so tega že domala vajeni, saj se je podobna sli-
ka dogajala tudi v prejšnji sezoni. 

Po prvem odličnem nizu so v drugem, nato 
pa tudi v tretjem padle z igro. Gostje so to izko-
ristile in dobile drugi in tretji niz. Mozirjanke so v 

omenjenih osvojile 19 in 20 točk. 
V četrtem nizu se je položaj znova obrnil. Vrni-

la se je zbranost, par krepkih besed s strani tre-
nerja je padlo na plodna tla. Domačinke so zno-
va vsilile svojo igro, ki je niso prekinile niti pogo-
ste minute odmora, ki jih je jemala trenerka go-
stujočih. Gostje so v tej igri dosegle le 14 točk. 

Sledil je zadnji, skrajšani peti niz. Začelo se 
je zelo izenačeno, čutila se je rahla živčnost na 
obeh straneh. Par žog je končalo v mreži že pri 

serviranju. Domačinkam se je uspelo odlepiti na 
šest točk prednosti, rezultat je bil 11:5, nato so 
jim gostje vzele servis in uspele dobiti še eno 
točko, kaj več pa niso iztržile. 

Srčnost in velika želja osvojiti zmago na do-
mačem terenu sta šli v prid Skokovim varovan-
kam, ki so v končnici dokazale, da se je njiho-
va igra v primerjavi z lansko bistveno izboljšala. 
Končni rezultat torej 15:7 in 3:2 v nizih.

Benjamin Kanjir

Ureditev javnega zdravstva v Zgornjesavinjski dolini
Na sprejetje odloka, ki je osnovni ustanovni 

dokument sta vezana tako statut zavoda, kot 
poslovnik. Njuno sprejetje pa je osnova, ki nam 
bo omogočila korektno izpeljavo razpisa za di-
rektorja, ki bo skladen z veljavno zakonodajo. 
Sedanji mandat v.d. direktorja namreč poteče 
30.11.2013 in je trajal eno leto, tako da ni več di-
leme, da je sprejetje vseh dokumentov resnično 
nujno!

Zaradi priprav na novo javno mrežo na pri-
marni ravni je Ministrstvo za zdravje RS 1.3.2013 
vsem županom in direktorjem zdravstvenih do-
mov poslalo dopis s št. 160 – 20/2013 za nov 
osnutek javne mreže na primarni ravni /števi-
lo osebnih zdravnikov/ za Celjsko regijo. V do-
pisu je iz tabele na strani 9 jasno razvidno, da 
po sedanji javni mreži pripada občini Mozirje 
2,26 zdravnika! Vsakomur z zdravo pametjo ta-
ko mora biti jasno, da za 0,26 ne moreš dobiti 
celega zdravnika.

Kot smo poskrbeli za zamenjavo zdravnikov 
v Nazarjah, smo urejali zadeve tudi v Mozirju. V 
času bolezni dr. But-a smo v Zgornjesavinjskem 
zdravstvenem domu s 1.2.1999 zaposlili dr. Mi-
jin Steiner Ksenijo, najprej za polovičen delovni 
čas in po njegovi upokojitvi za polni delovni čas. 
Da smo jo lahko zaposlili, smo Zdravstvenemu 

domu Velenje vrnili stroške njenega izobraževa-
nja v višini 7272,78 EUR. V tem času smo adap-
tirali tudi prostore v katerih ima sedaj svojo or-
dinacijo, kar nas je stalo 19266,98 EUR. Vloži-
li smo tudi v osnovna sredstva v višini 7864,05 
EUR, ki so bila kasneje ocenjena in odprodana 
po cenilčevi ceni. 

S 1.10.2005 je dr. Mijin Steiner pričela dela-
ti kot koncesionarka. Svet zavoda ZSZD Mozir-
je je na 16. redni seji 23.9.2004 sprejel nega-
tivno stališče do podelitve koncesije omenjeni 
zdravnici. Po odhodu ji je ostalo izvajanje dela 
v ambulanti v Centru za starejše občane Gor-
nji Grad in v sled tega je bila sklenjena triparti-
tna pogodba med občino Mozirje, občino Gor-
nji Grad ter koncesionarko, v kateri se je obči-
na Mozirje odpovedala 0,5 zdravnika v korist 
občine Gornji Grad, kar je svojevrsten fenomen 
v slovenskem prostoru. Za takšno odločitev pa 
ne more odgovarjati javno zdravstvo in nado-
meščati zdravnika, ki se mu je občina Mozirje 
odpovedala.

Naše težnje za izdelavo projekta prizidka pa 
temeljijo na povsem jasnih standardih in norma-
tivih, ki jih moramo zagotavljati kot minimum za 
izvajanje in ne na želji po nadstandardu. Nadzor 
s strani MZ RS je v letih 2010 in 2011 ugotovil ve-

liko organizacijsko pomanjkljivost in nam izdal 
negativno mnenje na področju izvajanja službe 
nujne medicinske pomoči. 

Na seji županov, predstavnikov Ministrstva za 
zdravje in predstavnika našega zavoda z dne 
11.12.2012 je g. Čander /MZ/ povedal, da se-
danja rešitev predstavlja hudo neracionalnost 
in nadstandard pri organizaciji dela reševalca 
spremljevalca, ki pa si ga ne moremo privošči-
ti. Opozoril je, da je potrebno za status B enote 
– to je sedaj naša enota, imeti od ponedeljka do 
petka polne ambulante in zagotavljati vsa de-
žurstva, NMP pa zagotavljati na enem mestu. V 
kolikor nam to ne uspe, izgubimo izvajanje služ-
be NMP, ker se bo le-ta preselila v nam najbliž-
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Pisma bralcev, Kronika, Zahvale, Oglasi

Zaman te iščejo naše oči,
zaman te kliče naše srce,
srce ljubeče zdaj spi,
nam pa rosijo se solzne oči.
Odšel si, več te ni in v srcih
to spoznanje nas boli.
V bolečini nemi smo tiho sklonili glavo
z lepo mislijo na te – za slovo.

Kdor živi v spominu drugih,
ni mrtev, je samo oddaljen.
Mrtev je tisti, ki ga pozabijo!

ZAHVALA

ob boleči izgubi dragega moža, očeta, starega očeta in tasta

Martina KUMPREJA
15.12.1935 - 14.10.2013

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem, ki ste nam stali ob strani ob nenadni izgubi moža, očeta, stare-
ga očeta in tasta. Zahvala obema župnikoma za opravljeno pogrebno 
slovesnost, Rosani Štiglic za govor, ženskemu in moškemu pevskemu 
zboru, Gasilskemu društvu Radmirje ter vsem, ki ste darovali cvetje in 
sveče in ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

ob izgubi drage mame, stare mame, prababice in sestre

Angele SLAPNIK
1923 - 2013

se zahvaljujemo osebju Zdravstvenega doma Ljubno, posebej ge. 
Angelci Šuster za pomoč v času njene bolezni; vsem sorodnikom, pri-
jateljem, sosedom, sosedom iz Rovta pod Menino in vsem, ki ste jo po-
spremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni

• NEZNANCI UKRADLI ZASTAVE
Nazarje: 14. oktobra so bili policisti Policijske postaje Mozirje obve-

ščeni, da je v Nazarjah neznanec vlomil v prostore območne razvojne 
agencije. Iz notranjosti sta bili ukradeni dve zastavi.

• VLOMIL V VIKEND 
Mozirje: 19. oktobra je oškodovanec prijavil vlom v počitniški objekt 

v Mozirju. Z vlamljanjem je nastala materialna škoda v višini okoli 300 
evrov, iz objekta pa storilec ni odnesel ničesar. 

OBVESTILO OBČANOM
Policija v času praznikov dneva reformacije in dneva spomina na mr-

tve pričakuje povečan promet na cestah in v bližini pokopališč. Polici-
sti zato svetujejo in pozivajo občane, da kot vozniki v cestnem prome-
tu vozite strpno, upoštevate cestnoprometne predpise in omejitve hitro-
sti, predvsem pa ne vozite pod vplivom alkohola ali drugih psihoaktivnih 
substanc ter pazite na povečano število pešcev na cestah in v bližini po-
kopališč. Prav tako pozivajo pešce, da v večernem in nočnem času na 
neosvetljenih delih cest uporabljate odsevna telesa (kresničke, odsev-
ne trakove) in hodite po prometnih površinah, ki so namenjene pešcem.

Ker se v času navedenih praznikov beležijo tudi pogostejši vlomi v 
vozila, parkirana v bližini pokopališč, policisti svetujejo, da v vozilih ne 
puščate vrednejših predmetov, vozila zaklepate in jih po možnosti par-
kirate na osvetljenih parkirnih prostorih. V primeru, da pri vlomu zaloti-
te storilca, se z njim ne spuščajte v konflikt, ampak si o njem poskušaj-
te zapomniti čim več podrobnosti in o dejanju takoj obvestite Policijsko 
postajo Mozirje na telefonsko številko 03 839 18 80 ali 113.

jo zdravstveno ustanovo, kar pa bo 
pomenilo ne 2,5 km Mozirje-Nazar-
je, ampak 23 km Mozirje-Velenje, 
da ne pomislim kaj to pomeni za 
preostalo Zgornjesavinjsko dolino. 

Na tej isti seji je g. Bohinec, ki je 
bil prisoten na sestanku predstav-
nikov občine Mozirje s predstavni-
ki MZ razložil, da so projektno do-
kumentacijo Mozirja presojali iz vi-
dika tehničnih razmer, ne pa orga-
nizacijsko! V sklopu prizidka bi radi 
razrešili tudi problem vseh ostalih 
neustreznih prostorov, zaradi ka-
terih lahko izgubimo sedež javne-
ga zavoda, kajti letos nas čaka po-
novna verifikacija prostorov po pe-
tih letih.

V letu 2014 se pripravlja razpis 
za investiranje v urgentno službo. 
Razpisi na Ministrstvu za zdravje 
so običajno odprti 40 dni in v tem 
času je potrebno kandidirati z vso 
potrebno dokumentacijo. Zaradi 
neurejenega statusa zavoda ZSZD 
Mozirje smo zamudili že predhodni 

razpis 2011/2012 zato si želim, da 
bi »ujeli« vsaj tega. To bi pomeni-
lo tudi razbremenitev občin pri fi-
nanciranju projekta. Kot odgovor-
na oseba javnega zavoda namreč 
predstavljam glas vseh prebival-
cev Zgornjesavinjske doline, zato 
ne moremo čakati križem rok, kaj 
se bo zgodilo, kajti stvari same po 
sebi gredo vedno iz slabega na še 
slabše. V tem primeru se mi ne gre 
za siromašenje občin, kajti po srcu 
sem lokalpatriot in ne bi mogla ži-
veti nikjer drugje kot v svojem Mo-
zirju, ampak za zagotavljanje mi-
nimalnih standardov na področju 
zdravstva, ki si jih vsi mi zaslužimo. 
Na koncu namreč ne bomo mogli 
več govoriti to je krivica! 

Vse kar navajam v članku je do-
kazljivo z dokumentacijo, ki jo hra-
nimo v arhivu Zgornjesavinjskega 
zdravstvenega doma!

Darja Es, dipl. m. s.,
v.d. direktorice Zgornjesavinjskega 

zdravstvenega doma
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Za razvedrilo

LETEČI GASILEC IZ LOK
Ko je Roman mlajši Čretnik iz Lok pred ne-

davnim v Velenju tekel med stotnijo najhitrej-
ših pod oznako »SOS, tečemo 112«, je menda 
pomislil, da bi šlo hitreje z žabjimi poskoki. Ta-
koj je začel s treningom, na tekmi pa se je le 
spomnil svojih dolgih nog in jo ucvrl za najhi-
trejšimi. Premagal jih ni, videli pa smo ga, da 
po »gasilsko« k cilju »leti«.

ZAŠPILALI NA GLAS
Ob trgatvi potomke najstarejše trte modre 

kavčine iz Maribora v Mozirskem gaju ni manj-
kalo razgibanih tonov, ubranih glasov in zalih 
pevk. Zadovoljna z bero glasbenih stvaritev ter 
49 uradno priznanih grozdov sta stopila pred 
mikrofone tudi dva muzikanta. Presenetil je Mi-
ha Fajfar (levo), zapriseženi občinski viničar, ki 
je učil nekdanjega državnega prvaka s frajtoner-
co Robija Goličnika tipkati na harmoniko. V du-
etu sta lepo dokončala tisto vinsko En hribček 
bom kupil …, je trte sadil (v Kolovratu) in prijatle 
je res vabil, tud sam je kaj spil.

ČE NE SLIŠIŠ, PREBERI SAVINJSKE NOVICE
Golavškova feršterkerija iz Kolovrata v Lju-

biji, ki nima zveze s sivo ekonomijo, deluje di-
gitalno, saj je Andrej (Spodnji Kolovratnik) 
monter telekomunikacij, ki po potrebi zapoje 
in zaigra kar v slušalko in za to ne računa nič. 
Ondan pa je na javni sceni preizkušal ozvoče-
nje in mešalno mizo ter pri tem (nehote) rekla-
miral naš tednik vsem tistim, ki raje berejo do-
bre novice kot poslušajo slabo štimo. Andrej, 
le tako naprej!

(Foto: JM)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 44. številki SN

2013

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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 Petek,
25. oktober

ob 11.00. Pri spomeniku NOB na Rečici ob Savinji
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 11.00. Pri spomeniku NOB v Nazarjah
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve
ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Juha, ki iz buč se skuha
ob 18.00. Galerija Nazarje
Odprtje razstave slik udeležencev likovne kolonije 
Nazarje skozi čas
ob 18.00. Center Rinka Solčava
Otvoritev razstave Ivana Cigala

Sobota,
26. oktober

ob 9.00. Gasilski dom Šmartno ob Dreti
Start pohoda po KS Šmartno ob Dreti

Nedelja, 
27. oktober

ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Zreče (ml. dečki)

ob 12.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Šmarje AZA plus 
(pionirji)

Ponedeljek, 
28. oktober

ob 19.00. Muzejska zbirka Mozirje in Mozirjani
Domoznanski večer z A. Videčnikom: Od sodnikov do 
župana

Sreda,
30. oktober

ob 15.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Zreče (st. dečki)

Četrtek, 
31. oktober

ob 9.00. Pri spomeniku NOB v Mozirju
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	STEKLARSKA	DELAVNICA	TAMŠE,	MOZIRJE
Vsa obdelava stekla, več na www.steklarstvo-tamse.com ali na 
031/305-532.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12, 3330 Mozirje.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menja-
va zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	SERVIS	OLJNIH	GORILNIKOV,	KOTLI	NA	DRVA	
in pelete Viadrus, peletni in uplinjevalni kotli na polena Atmos, 
peletni gorilniki Etiks, regulacije ogrevanja Seltron, Buders, Firšt; 
gsm 041/809-318. 

Aleš Hojnik s.p., Radmirje 98, Ljubno ob Savinji.

◊	PARKETARSTVO	TKALEC
polaganje parketa, laminata, PVC oblog, izdelava vzorcev in bor-
dur, izdelava lesenih teras, izdelava suhomontažnega estriha, ob-
novitev starih parketov; gsm 041/724-184.

Boštjan Tkalec s.p., Gotovlje 139 a, Žalec.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce-
ni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–		
				POP	TV	IN	A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh sate-
litskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	SLIKOPLESKARSTVO	TERGLAV
Beljenje notranjih površin in fasad, dekorativni opleski, izdelava 
izolacijskih fasad, delo na višini z dvižno košaro... tel. št. 03/572-
06-73, 041/216-214, www.terglav.si

Andrej Terglav s.p., Andraž 96 b, 3313 Polzela.

◊	GEODETSKE	STORITVE
Izvajamo geodetske storitve: ureditev meje, parcelacija, vpis 
stavbe v kataster stavb, zakoličbe, geodetski posnetek,… GSM: 
031/337-478

Geoid d.o.o., Pisarna Gornji Grad, Attemsov trg 3, 3342 Gornji Grad

ŽIVALI – PRODAM 
Prodam bikca sivca, starega 3 te-
dne; gsm 041/324-383.
Prodam teden dni starega bikca sr; 
gsm 070/379-065.
Bikca limuzin in sivca – prodam; 
gsm 051/628-677.
Prodam teličko limuzin, staro 7 dni; 
gsm 031/805-832.
Prodam telico sivko, pašno, brejo 8 
mesecev; tel. 584-30-27.
Prodam prašiče, težke od 100 do 
200 kg; gsm 031/832-520.
Prodam prašiče, mesne pasme za 
dopitanje ali zakol, z dostavo; gsm 
041/619-372.
Prodam prašiča za zakol; tel. 584-
52-61.
Prodam prašiče, od 30 do 250 kg, 
možna dostava; gsm 031/223-
484.
Prodam 2 nemška ovčarja, stara 2 
meseca; gsm 041/793-524.
Prodam psičke bernardince, stare 
6 tednov; gsm 031/708-263.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim prašiča za zakol, domače 
reje; gsm 041/324-409.
Kupim vse vrste krav in telic za za-
kol; gsm 031/832-520.
Kupim kravo ali telico za zakol ali 
dopitanje in bikca, teličko nad 100 
kg, mt; gsm 031/533-745.
Telico ali mlado kravo rj – sr pasme 

kupim, pogoj – brez številke; gsm 
031/736-727.

DRUGO – PRODAM
Prodam meso polovice, 1,5 leta 
stare telice simentalke, eko reje; 
gsm 051/335-751.
Prodam meso mladega vola, s pla-
ninske paše, od 25.10. dalje; gsm 
041/950-946.
Prodam klaftrska bukova drva; 
gsm 031/765-605.
Prodam suha bukova drva; gsm 
031/651-641.
Prodam deske za streho, debeline 
20 mm, suhe; gsm 041/942-169.
Prodam češnjeve, hruškove in bre-
stove deske; gsm 041/852-608.
Prodam naravno pridelano do-
mače bučno olje, 1l/12 eur; gsm 
051/366-133. 
Prodam domačo volno za plete-
nje, 13 eur klobčič (40 dag); gsm 
070/621-722. 
Prodam silažne bale; gsm 
041/510-219.
Prodam pinjo za pranje črevin, 
cepilec za drva – sveder; gsm 
041/727-861.
Prodam 220-litrski kombiniran hla-
dilnik, star 4 mesece – ugodno; 
gsm 040/220-643.
Nov sesalec bosch, 2.500 W, z ra-
čunom, prodam za 90 eur, cena je 
bila 150 eur; gsm 041/265-511.

Ugodno prodam el. orgle, gem 
parvus, s stojalom; gsm 051/412-
823. 
Prodam cisterni, 2.700 l in 4.000 
l, za gnojevko in mercedes 180, 
letnik 1993; gsm 031/646-664 
– Jože.

DRUGO 
Prosim, če ima kdo za oddati ma-
li hladilnik s predalom za zmrzova-
nje, samo da dela; gsm 040/163-
552.

VOZILA IN OPREMA – PRODAM
Rabljene zimske gume, 175/65 
R14, na platiščih, prodam; gsm 
031/208-768.

Prodam letne gume fulda 
205/55/16, rabljene 6 mesecev, 
na kovinskih platiščih, kia cieed; 
gsm 041/776-097.

NEPREMIČNINE
Oddamo garsonjero v najem Lju-
bljana – Bežigrad; gsm 031/351-
808.
Oddam v najem 1-sobno stano-
vanje v središču Gornjega Grada; 
gsm 041/535-569.
Prodam 3,5-sobno stanovanje 
v centru Mozirja – 115 m2; gsm 
041/759-300.
Ugodno prodam obnovljeno gar-
sonjero v okolici Nazarij; gsm 
031/526-984.
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ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Po napeti končnici točki ostali doma

Nazarska ekipa nadaljuje z dobrimi predstavami proti močnim tek-
micam kljub temu, da je na sobotni tekmi igralo le sedem igralk. Eki-
pa je zdesetkana zaradi poškodb, na klopi pa sedijo mlade in neizku-
šene igralke. Priložnost za nove izkušnje bo jutri v Kočevju proti RK 
Evro Casino.Tekma je bila zelo borbena, najbolj jo je skupila Niki Melavc. 

(Foto: Roman Mežnar)

V drugem polčasu so se Nazarčanke izkazale z raznovrstno igro v napadu. 
(Foto: Roman Mežnar)

OSNOVNA ŠOLA GORNJI GRAD

Lucija Polavder mlade povabila k treniranju juda

Bronasta olimpijka Lucija Polavder (desno) je učence povabila na začetni tečaj juda. 
(Foto: Štefka Sem)

V petek, 11. oktobra, je na Osnovni šoli Frana 
Kocbeka v Gornjem Gradu potekala predstavitev 
juda. Predstavitev je pripravila tekmovalka in tre-
nerka Lucija Polavder, nosilka bronaste olimpij-
ske medalje iz Pekinga. Pri tem sta ji pomagala 
uspešna judoista Tina Trstenjak in David Štarkel, 
vsi trije člani judo kluba Z'dežele Sankaku iz Celja.

Polavderjeva je spregovorila učencem o judu, 
uspehih tekmovalcev in celjskem klubu, katere-
ga članica je. Omenila je, da so treningi juda na 
njihovi šoli že potekali, tako bo tudi letos. Trenin-
gi bodo izmenično potekali v Gornjem Gradu in 
na Ljubnem ob Savinji. 

Judoista sta pokazala, kaj vse delajo na tre-
ningih, od osnovnega pozdrava, učenja padcev, 
premetov do prave borbe. Priložnost, da prikaže-
ta, kaj sta se na treningih v preteklem letu nauči-
la, sta dobila tudi dva učenca. 

Polavderjeva je omenila, da kar nekaj mladih, 
ki je s treningi pričelo v Zgornji Savinjski dolini, 
sedaj trenira v Celju. Med njimi so tudi perspek-
tivni tekmovalci. Najuspešnejša judoistka iz na-
ših krajev je bila Katja Rigelnik z Ljubnega, ki je 

žal zaradi poškodbe prenehala s tekmovanji v 
tem letu. 

Po predstavitvi so najmlajši izkoristili prilo-

žnost in od uspešnih judoistov zbrali podpise za 
svoje zbirke avtogramov.

Štefka Sem

V prejšnjem krogu 1. B državne li-
ge so nazarske rokometašice v Lju-
bljani tesno izgubile za gol proti favo-
ritinjam prvenstva. V soboto so go-
stile ŽRK Antrum Sežana, ki tudi cilja 
na sam vrh lestvice, in tokrat v nape-
ti končnici zmagale za gol (34:33).

Večji del prvega polčasa so go-
stje imele rahlo rezultatsko pred-
nost, ob koncu polčasa pa so Na-
zarčanke izkoristile igralko več na 
igrišču, saj sta sodnika z izključi-
tvijo kaznovala igralko preveč v 
sežanski ekipi, in preobrnile izid v 
svojo korist (18:17).

Začetek polčasa ni obetal srhljiv-
ke ob koncu tekme. Nazarske igral-
ke so zaigrale bolje v obrambi in 
z raznovrstno igro v napadu povi-
šale prednost na štiri gole razlike 
kljub temu, da so Sežančanke s te-
snim pokrivanjem od igre odrezale 
najboljšo strelko Nazarčank San-
dro Melavc. Organizacijo igre in do-
seganje golov je prevzela Niki Me-
lavc, ki pa se je ob koncu tekme po-
škodovala. 

Sledila je napeta končnica, na-
petost so stopnjevale številne iz-
ključitve domačih igralk, kar so 

uspešno izničile s požrtvovalno 
igro v obrambi. Odločilni gol je do-
segla Sanja Danojevič dve minu-
ti pred koncem za 34:32. Na drugi 
strani so gostje zapravile sedem-
metrovko. To je domačinkam olaj-
šalo izgubo Sandre Melavc, ki je 
bila tretjič izključena, kar je pome-
nilo, da mora zapustiti igrišče. Ro-

kometašice Antruma so v izdihlja-
jih tekme uspele doseči gol, vendar 
je zaslužena zmaga ostala doma. 
Predstavnik poražene ekipe je tež-
ko prenesel poraz, saj je po konča-
ni tekmi protestiral pri zapisnikarje-
vi mizi, prišlo pa je tudi do preriva-
nja. Strasti so se hitro pomirile.

Roman Mežnar
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Če radi fotografirate, potem imate verjetno na svojem računalniku ogromno fotografij. 
Pa jih lahko pokažete sorodnikom in prijateljem? Najbrž težko, ker računalnika nimate vedno pri roki.  
Zakaj ne bi delili nepozabnih trenutkov z najdražjimi na bolj prijazen način? Oblikujte si fotoknjigo!


